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   Utdragsbestyrkande: 
    

 

Nämnd Kommunstyrelsen  
   

Offentligt sammanträde Nej  
   

Sammanträdesdag 31 januari 2024  
   

Tid och plats Klockan 13:00-15:19, Sessionssalen  
   
 Ledamöter Frånvarande  

följande paragrafer 
Tjänstgörande  
ersättare 

 Beslutande  Sara Heelge Vikmång (S), 
ordförande 

  

 Tomas Selin (C), 1:e vice 
ordförande 

  

 Love Bergström (M), 2:e vice 
ordförande 

  

 Rasmus Lenefors (S)   
 Kamile Ünver (S) §§ 1-43 Aza Cheragwandi (S) 
 Emil Högberg (S)   
 Anders Lönroth (MP)   
 Christian Stulen (HP)   
 Nujin Alacabek (V)   
 Hampus Holmgren (M)   
 Carl-Otto Engberg (L)   
 Cecilia Nordin (DP)   
 Karl Henriksson (KD) §§ 1-43 Diana Molinsky (M) 
 Felix Byström (SD)   
 Martin Nigals (SD)   

 
 

Närvarande ej tjänst-
görande ersättare 

Eeva Laine (S), Yossi Sigal (S), Annie Östlund (C), Henrik Juhlin (C), Louise 
Rollins (MP), Lars Björkman (HP), Robert Forsman (V), Daniel Dronjak (M), 
Martina Nyman (L), Sven Pernils (SD) 

 
Övriga närvarande Se nästa sida 

 
Utses att justera Love Bergström (M) 

   
Justeringens tid 5 februari 2024 Paragrafer 1-32, 34-43 

   
Underskrifter   

 Matilda Vigedal  
 Sekreterare 

 

 

 Sara Heelge Vikmång (S)  
 Ordförande 

 

 

 Love Bergström (M)  
 Justerande 
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Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur 
    

 

Protokollet har signerats digitalt: för underskrifter se protokollets sista sida. 
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 Kommunstyrelsens sammanträde den 31 januari 2024 

Övriga närvarande 
Camilla Broo, kommundirektör 
Anna Tengelin Skoog, biträdande kommundirektör  
Petra Asplund Eriksson, ekonomidirektör §§ 1-42 
Mats Hermansson, samhällsbyggnadsdirektör 
Anna Gärdin, framtidsdirektör §§ 41-42 
Pär Norberg, sektionschef §§ 41-42 
Thomas Odhelius, sektionschef §§ 41-42 
Therese Alvén, fastighetsstrateg §§ 1-33 
Matilda Vigedal, tillförordnad kommunsekreterare 
Marco Borja Claure, IT-tekniker 
Albin Ottosson (S), politisk sekreterare  
Pelda Qaso Knapp (S), politisk sekreterare  
Aleese Rydlund (MP), politisk sekreterare  
Emil Holmlund (DP), politisk sekreterare 
Maja Andersson-Bökman (C), politisk sekreterare §§ 7-43 
Belinda Andersson (KD), politisk sekreterare §§ 7-43 
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BEVIS  
om justering av kommunstyrelsens protokoll 
Justeringen har anslagits på kommunens anslagstavla 

 

Kommunstyrelsen har sammanträtt den 31 januari 2024 

Protokollet har justerats den  5 februari 2024 

Anslaget sattes upp den 6 februari 2024 

Anslaget tas ner den 28 februari 2024 

Den som vill överklaga ett beslut måste göra det senast den  27 februari 2024 

Den som vill läsa protokollet kan kontakta ksf.registrator@huddinge.se 

Protokollet finns också att läsa på kommunens webbplats  www.huddinge.se 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 31 januari 2024 § 1   
    
    

 
 
 

Godkännande av föredragningslistan  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Föredragningslistan godkänns enligt utskickat förslag med följande kompletteringar: 

- Ärende 18, Revidering av reglemente för krisledningsnämnden, har kompletterats 
med reviderade handlingar den 25 januari. 

- Ärende 33, En säker och tillgänglig statlig e-legitimation (SOU 2023:61) – svar på 
remiss från finansdepartementet, kompletterades med reviderade handlingar den 23 
januari. 

- Ärende 37, Valärenden, kompletterades med reviderade handlingar den 31 januari. 

- Ärende 38, Anmälan av delegationsbeslut, kompletterades med reviderade 
handlingar den 16 januari. 

- Ärende 41, Bokslutskommuniké för 2023, tillkom på dagordningen den 23 januari. 
Ärendet kompletterades med handlingar den 25 januari och med reviderade 
handlingar den 30 januari. 

- Ärende 42, Information om IT-säkerhet och IT-attacker, har tillkommit på 
dagordningen den 25 januari. 

- Nämndinitiativ från Vänsterpartiet om anmälningsplikt anmäls till sammanträdet 
och tillkommer som ärende 43 på dagordningen. 

 
Överläggning 
Sara Heelge Vikmång (S) och Nujin Alacabek (V) yttrar sig i ärendet innan 
överläggningen förklaras avslutad. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 31 januari 2024 § 2   
    
    
 

 
 

Anmälan av jäv  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen noterar till protokollet att ingen anmäler jäv. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 31 januari 2024 § 3   
    
Diarienummer KS-2022/2203.114    
 

 
 

Beslut om upphävande av delar av berörda naturreservat 
enligt vägplan för Tvärförbindelse Södertörn samt att utvidga 
Orlångens naturreservat som kompensationsåtgärd  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

1. a. Med stöd av 7 kap. 7 § miljöbalken beslutar Huddinge kommun att upphäva 
delar av Gömmarens naturreservat. Ny gräns framgår av beslutskarta (bilaga 3.1a). 
Beslutet rör fastigheterna Masmo 1:4, Masmo 1:5, Kolartorp 1:36 och Masmo 1:7. 
Upphävda delar framgår i bilaga 3.1b. Huddinge kommuns föreskrifter för de 
områden av Gömmarens naturreservat som upphävs ska upphöra att gälla tre veckor 
efter den dag då författningen publicerades i kommunens författningssamling. 

Beslutet i punkt a gäller under förutsättning att vägplan för Tvärförbindelse Södertörn 
vinner laga kraft (TRV 2021/148741, 2022-11-07). 

2. a. Med stöd av 7 kap. 7 § miljöbalken beslutar Huddinge kommun att upphäva 
delar av Flemingsbergsskogens naturreservat. Ny gräns framgår av beslutskarta 
(bilaga 4.1a). Beslutet rör fastigheterna Gladö 1:3, Visättra 1:1, Visättra 1:5 och 
Visättra 1:9. Upphävda delar framgår i bilaga 4.1b. Huddinge kommuns föreskrifter 
för de områden av Flemingsbergsskogens naturreservat som upphävs ska upphöra att 
gälla tre veckor efter den dag då författningen publicerades i kommunens 
författningssamling. 

Beslutet i punkt a gäller under förutsättning att vägplan för Tvärförbindelse Södertörn 
vinner laga kraft (TRV 2021/148741, 2022-11-07). 

3. a. Med stöd av 7 kap. 7 § miljöbalken beslutar Huddinge kommun att upphäva 
delar av Orlångens naturreservat. Ny gräns framgår av beslutskartorna (bilaga 5.1a, 
5.1b, 5.1c). Beslutet rör fastigheterna Gladö 1:3, Björksättra 1:2 och Lissma 4:53. 
Upphävda delar framgår i bilaga 5.1d. Huddinge kommuns föreskrifter för de 
områden av Orlångens naturreservat som upphävs ska upphöra att gälla tre veckor 
efter den dag då författningen publicerades på kommunens författningssamling. 

Beslutet i punkt a gäller under förutsättning att vägplan för Tvärförbindelse Södertörn 
vinner laga kraft (TRV 2021/148741, 2022-11-07). 

b. Med stöd av 7 kap. 4 § miljöbalken beslutar Huddinge kommun att utvidga 
Orlångens naturreservat med områdena Sörskogen (del av Solgård 2:1) och 
Smedstorp (del av Björksättra 1:2) enligt beslutskarta 5.1a. Utvidgningen framgår i 
bilaga 5.1g. Syftet med reservatet ska gälla enligt tidigare beslut. 
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Med stöd av 7 kap. 5, 6 och 30 §§ miljöbalken samt 22 § förordningen (1998:1252) 
om områdesskydd enligt miljöbalken m.m. beslutar Huddinge kommun att det inom 
de områden som utvidgningen omfattar ska gälla samma skäl för beslut och samma 
föreskrifter, inklusive undantag från föreskrifter, som i hittillsvarande Orlångens 
naturreservat (bilaga 5.2), beslutat den 13 september 2010 (Dnr. KS.2010/541.826)( 
HKF 4520). De tillkommande områdena ska tillhöra skötselzonerna A, B respektive 
C enligt vad som framgår av beslutskartan (bilaga 5.1). Dessa skötselzoner utgör 
föreskriftsområdena kopplade till föreskrifterna A1-A5. 

Föreskrifterna för de tillkommande områdena träder i kraft tre veckor efter den dag då 
författningen publicerades i kommunens författningssamling. 

Beslutet i punkt b gäller under förutsättning att vägplan för Tvärförbindelse Södertörn 
vinner laga kraft (TRV 2021/148741, 2022-11-07). 

c. Med stöd av 3 § förordningen om områdesskydd enligt miljöbalken m.m. beslutar 
Huddinge kommun att fastställd skötselplan från den 13 september 2010 (bilaga 5.2) 
ska gälla även inom de tillkommande områdena. I enlighet med 2 § förordningen om 
områdesskydd enligt miljöbalken m.m. är Huddinge kommun förvaltare för 
naturreservatet. 

4. a. Med stöd av 7 kap. 7 § miljöbalken beslutar Huddinge kommun att upphäva del 
av Björksättrahalvöns naturreservat. Ny gräns framgår av beslutskarta (bilaga 6.1a). 
Beslutet rör fastigheten Björksättra 1:2. Upphävd del framgår i bilaga 6.1b. Huddinge 
kommuns föreskrifter för de områden av Björksättrahalvöns naturreservat som 
upphävs ska upphöra att gälla tre veckor efter den dag då författningen publicerades i 
kommunens författningssamling. 

Beslutet i punkt a gäller under förutsättning att vägplan för Tvärförbindelse Södertörn 
vinner laga kraft (TRV 2021/148741, 2022-11-07). 

5. a. Med stöd av 7 kap. 7 § miljöbalken beslutar Huddinge kommun att upphäva 
delar av Lissmadalens naturreservat. Ny gräns framgår av beslutskarta (bilaga 7.1a). 
Beslutet rör fastigheten Lissma 4:2, Lissma 4:150, Lissma 4:98 och Lissma 4:245. 
Upphävda delar framgår i bilaga 7.1b. Huddinge kommuns föreskrifter för de 
områden av Lissmadalens naturreservat som upphävs ska upphöra att gälla tre veckor 
efter den dag då författningen publicerades i kommunens författningssamling. 

Beslutet i punkt a gäller under förutsättning att vägplan för Tvärförbindelse Södertörn 
vinner laga kraft (TRV 2021/148741, 2022-11-07). 

6. a. Med stöd av 7 kap. 7 § miljöbalken beslutar Huddinge kommun att upphäva del 
av Paradiset naturreservat. Ny gräns framgår av beslutskarta (bilaga 8.1a). Beslutet 
rör fastigheten Lissma 4:98. Upphävd del framgår i bilaga 8.1b. Huddinge kommuns 
föreskrifter för de områden av Paradiset naturreservat som upphävs ska upphöra att 
gälla tre veckor efter den dag då författningen publicerades i kommunens 
författningssamling. 

Beslutet i punkt a gäller under förutsättning att vägplan för Tvärförbindelse Södertörn 
vinner laga kraft (TRV 2021/148741, 2022-11-07). 

 
Sammanfattning 
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Projekt Tvärförbindelse Södertörn medför att vägområdet utökas samt att trafikplatser 
och andra anslutningar till vägen anläggs. Detta innebär att befintliga naturreservat 
behöver upphävas i de delar där vägområdet utökas. 
 
Den 16 maj 2022, §9, beslutade kommunfullmäktige i Huddinge kommun om 
genomförandeavtal för väg 259 Tvärförbindelse Södertörn. Vidare beslutade 
kommunfullmäktige att ge dåvarande klimat- och stadsmiljönämnden i uppdrag att ta 
fram underlag för upphävande av delar av berörda naturreservat enligt vägplan för 
Tvärförbindelse Södertörn samt att utvidga Orlångens naturreservat som 
kompensationsåtgärd enligt avtal om kompensationsåtgärder. Natur- och 
stadsmiljönämnden har den 14 december 2023 (§13) begärt att kommunfullmäktige 
fattar erforderliga beslut. 
 
Kommunstyrelsens förvaltning instämmer med natur- och stadsmiljönämndens 
sammanvägda bedömning att byggandet av Tvärförbindelse Södertörn kan utgöra 
synnerliga skäl för upphävande av de delar av naturreservaten som påverkas av det 
utökade vägområdet samt att med de avtalade kompensationsåtgärderna har intrånget 
i naturvårdsintresset kompenserats i skälig utsträckning. 
 
Överläggning 
Sara Heelge Vikmång (S), Love Bergström (M), Nujin Alacabek (V) och Emil 
Högberg (S) yttrar sig i ärendet innan överläggningen förklaras avslutad. 
 
Propositioner 
Nujin Alacabek (V) yrkar att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att avslå 
ärendet. 
 
Emil Högberg (S) yrkar att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att besluta 
i enlighet med förvaltningens förslag till beslut. 
 
Ordföranden ställer förvaltningens förslag till beslut mot Nujin Alacabeks (V) 
avslagsyrkande och finner att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag till beslut. 
 
Reservationer 
Nujin Alacabek (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget avslagsyrkande. 
 
Protokollsanteckningar 
Love Bergström (M) anmäler en protokollsanteckning som biläggs protokollet. 
 
Beslutet ska skickas till 
Natur- och stadsmiljönämnden 
Länsstyrelsen 
Trafikverket 

  



 
 

Huddinge kommun 
Kommunstyrelsen 
2024-01-31 
 
 
 

Förslag 
 
 
Ärende 3: Beslut om upphävande av delar av berörda naturreservat 
enligt vägplan för Tvärförbindelse Södertörn samt att utvidga 
Orlångens naturreservat som kompensationsåtgärd 
 
Förslag till beslut 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige 
1. Att avslå ärendet i sin helhet. 
 
Bakgrund 
 
Detta förslag innebär stora ingrepp i ett antal, för Huddinge viktiga, naturreservat. 
Vänsterpartiet menar att dessa ingrepp inte är försvarbara, vare sig ekonomiskt, 
ekologiskt eller socialt. Berörda naturreservat är Gömmaren, Flemingsbergsskogen, 
Orlången, Björksättrahalvön, Paradiset och Lissmadalen.  
 
Ärendet handlar om att upphäva delar av naturreservaten Gömmaren, 
Flemingsbergsskogen, Orlången, Björksättrahalvön, Paradiset och Lissmadalen för att 
ge plats för Tvärförbindelse Södertörn. Naturskyddsföreningen har överklagat beslutet 
om bygge av Tvärförbindelse Södertörn till regeringen mot bakgrund av att man anser 
att det bryter mot så väl klimatlagen och klimatmålen som miljöbalkens övergripande 
mål om hållbar utveckling. Vänsterpartiet delar Naturskyddsföreningens bedömning.  
 
Vänsterpartiet har, sedan korridorsvalet för Tvärförbindelse Södertörn gjordes, motsatt 
oss byggandet av tvärförbindelsen. Vi menar inte att detta är ett försvarbart agerande 
vare sig från Huddinge kommun sida eller Trafikverkets sida. För att kunna uppnå 
målen i Parisavtalet finns det ingen möjlighet att bygga fler motorvägar, snarare tvärtom, 
vi behöver en framtida infrastruktur som riktar in sig på kollektivt resande, gång, cykel 
och andra hållbara transportalternativ.  
 
I grunden motsätter vi oss inte en utvidgning av Orlångens naturreservat, tvärtom anser 
vi att en sådan utvidgning vore positiv. Men på bekostnad av fem andra naturreservat 
menar vi inte att detta är försvarbart.  
 
 
Nujin Alacabek (V)  Robert Forsman (V) 
 



1 (1) 
 

 

 

Datum: 2024-01-31 
Diarienummer:  
 
 

PROTOKOLLSANTECKNING 
Kommunstyrelsen 

  
 

Ärende 3 Beslut om upphävande av delar av berörda 
naturreservat enligt vägplan för Tvärförbindelse Södertörn 
samt att utvidga Orlångens naturreservat som 
kompensationsåtgärd  

Flemingsbergsdalen är ett av regionens största stadsutvecklingsområden där 

ett stort antal bostäder, arbetsplatser, service och mer spårbunden 

kollektivtrafik planeras under kommande år. Trots att Sörskogen och vissa 

delar av Solgård ligger i anslutning gör otillgängligheten att avstånden 

mellan Flemingsbergsdalen och närliggande bostadsområden upplevs som 

stora.  

Att Huddingebor har möjlighet att transportera sig till och från den växande 

stadskärnan Flemingsberg med kollektivtrafik är av stor vikt för att uppnå 

målet om minskade utsläpp och för att de högt ställda ambitionerna om låg 

biltäthet i området ska vara genomförbara. Moderaterna ser därför en 

busslinje som knyter ihop Sörskogen, Solgård och Flemingsbergsdalen som 

nödvändig.  

En sådan busslinje behöver gå genom fastigheten Solgård 2:1. Det avtal 

med Trafikverket om kompensationsåtgärder som ligger till grund för 

utökningen av Orlångens naturreservat säger att utökningen ska ske inom 

fastigheterna Björksättra 1:2 och Solgård 2:1. Moderaterna anser att en del 

av fastigheten Solgård 2:1 bör sparas och tillföras en bussgata omgiven av 

ny villabebyggelse, alternativt att reservatsföreskrifterna kompletteras för att 

möjliggöra anläggning av bussgata.  

Vidare anser Moderaterna att det är av stor vikt att de nya 

reservatsområdena blir en plats där människor och natur kan mötas. De ska 

vara tillgängliga för friluftsliv och rekreation. Det bör säkerställas att 

elljusspår och likande ingrepp är förenliga med föreskrifterna.  
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 31 januari 2024 § 4   
    
Diarienummer KS-2023/2099.109    
 

 
 

Remiss av regional handlingsplan för klimatanpassning i 
Stockholms län  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Bifogat yttrande till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterad den 29 
november 2023, bilaga 1, överlämnas till Länsstyrelsen i Stockholms län som 
Huddinge kommuns yttrande över regional handlingsplan för klimatanpassning i 
Stockholm län. 

 
Sammanfattning 
Huddinge kommun har från Länsstyrelsen i Stockholms län fått en regional 
handlingsplan för klimatanpassning på remiss. 
 
Ärendet är samberett med Miljö- och bygglovsförvaltningen samt Trygghet- och 
säkerhetssektionen vid Kommunstyrelsens förvaltning. Samberedande förvaltningar 
är positiva till åtgärderna i handlingsplanen och instämmer i de mål och effektmål 
som föreslås samt att resultatet av de föreslagna åtgärderna kommer att underlätta 
anpassning till ett förändrat klimat. 
 
Inom vissa områden anser kommunen att man bör komma längre än till samverkan 
och att handlingsplanens ambition bör vara att åtgärderna ska leda till konkret 
samordning eller samarbete mellan länets olika aktörer. 
 
Beslutet ska skickas till 
Länsstyrelsen i Stockholms län 
Miljö- och bygglovsförvaltningen 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 31 januari 2024 § 5   
    
Diarienummer KS-2023/281.109    
 

 
 

Mål M 6402-22, Trafikverkets ansökan om tillstånd för 
bortledande av grundvatten samt arbete i ytvattenområde 
m.m. med anledning av anläggandet av väg 259 i samband 
med utförandet av projekt Tvärförbindelse Södertörn (samt 
aktförvar) – svar på remiss  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen godkänner förslag till yttrande över Trafikverkets ansökan om 
tillstånd för bortledande av grundvatten samt arbete i ytvattenområde m.m. med 
anledning av anläggandet av väg 259 i samband med utförandet av projekt 
Tvärförbindelse Södertörn enligt bilaga 1 till kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänsteutlåtande, daterat den 8 december 2023. 

 
Sammanfattning 
Huddinge kommun har beretts möjlighet att yttra sig för tredje gången i mål M 6402–
22 avseende tillstånd för bortledande av grundvatten samt arbete i ytvattenområde 
med mera med anledning av anläggandet av väg 259 i samband med utförandet av 
projekt Tvärförbindelse Södertörn. Ansökan berör hela vägsträckan utom 
Vårbybroarna och trafikplats Gömmaren som Trafikverket har ansökt om separat. 
Kommunen har sista svarsdatum 31 januari 2024 att ge sitt yttrande. 
 
En förvaltningsdialog har förts med miljö- och bygglovsförvaltningen vilka har 
lämnat synpunkter som inarbetats i kommunens yttrande. Bygglovs- och 
tillsynsnämnden har tidigare lämnat separata yttranden genom beslut som 
tillsynsmyndighet men har valt att inte yttra sig denna gång. 
 
Kommunstyrelsens förvaltning instämmer avseende synpunkterna som inhämtades 
från miljö- och bygglovsförvaltningen. Förvaltningen gör bedömningen att 
Trafikverkets planer på att leda dränvatten genom ett naturreservat med höga 
naturvärden och nyanlagda våtmarker kan medföra betydande miljöpåverkan och att 
Trafikverket därmed behöver genomföra en miljökonsekvensbeskrivning för 
åtgärden. Förvaltningen menar att Trafikverkets svar visar på behovet av en 
miljökonsekvensbeskrivning över hur tunneln påverkar hydrologin och naturvärdena i 
Stensättradalen i Flemingsbergsskogens naturreservat. Förvaltningen anser inte att 
Trafikverket besvarat kommunens tidigare yttrande gällande Stensättra våtmark i sin 
helhet. 
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Överläggning 
Sara Heelge Vikmång (S) och Nujin Alacabek (V) yttrar sig i ärendet innan 
överläggningen förklaras avslutad. 
 
Protokollsanteckningar 
Nujin Alacabek (V) anmäler en protokollsanteckning som biläggs protokollet. 
 
Beslutet ska skickas till 
Nacka Tingsrätt, Mark- och Miljödomstolen 

  



 
 

Huddinge kommun 
Kommunstyrelsen 
2024-01-31 
 
 
 

 
 

Protokollsanteckning 
 
Ärende 5: Mål M 6402–22, Trafikverkets ansökan om tillstånd för bortledande 
av grundvatten samt arbete i ytvattenområde m.m. med anledning av 
anläggandet av väg 259 i samband med utförandet av projekt 
Tvärförbindelse Södertörn (samt aktförvar) – svar på remiss 
 
I detta ärende förväntas Huddinge kommun yttra sig gällande det faktum att Trafikverket 
behöver göra arbeten med att leda bort vatten vid anläggningsarbetet på väg 259 som 
behövs för att bygga Tvärförbindelse Södertörn. Vi menar att Huddinge kommuns 
yttrande på ett bra sätt speglar den oro vi från Vänsterpartiet också känner över att 
vattenförhållandena i våra naturreservat ska påverkas negativt av arbetet på väg 259. Vi 
vill dock understryka att detta inte tycks påverka Huddinge kommun i inställningen till 
Tvärförbindelse Södertörn och att det i grunden innebär att man inte tar sina egna 
farhågor på något större allvar.  
 
Vänsterpartiet har, sedan Trafikverkets korridorsval, varit kritiska till Tvärförbindelse 
Södertörn. Vi menar att bygget bryter mot klimatlagen, mot klimatmålen och mot 
Agenda 2030. Detta är även fortsatt vår linje och vi menar att det inte är värt att riskera 
vattenförhållandena i våra naturreservat och våra våtmarker till förmån för ett otidsenligt 
motorvägsprojekt.  
 
 
Nujin Alacabek (V)  Robert Forsman (V) 
< 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 31 januari 2024 § 6   
    
Diarienummer KS-2023/2221.211    
 

 
 

Köpekontrakt mellan Huddinge kommun och Huddinge 
Svartviksvägen Förskola AB gällande köp av fastigheten 
Marmormjölet 9 i kommundelen Högmora samt hävande av 
mark- och genomförandeavtal  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Köpekontrakt mellan Huddinge kommun och Huddinge Svartviksvägen Förskola AB 
gällande köp av fastigheten Marmormjölet 9 i kommundelen Högmora samt hävande 
av mark- och genomförandeavtal, godkänns i enlighet med bilaga till 
kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 12 oktober 2023. 

 
Sammanfattning 
Kommunen genomförde år 2020 en markanvisningstävling avseende förskola på 
fastigheten Marmormjölet 9 i Huddinge kommun. Hoivatilat AB vann 
markanvisningstävlingen. Den 26 november 2020 respektive den 8 september 2020 
undertecknade Kommunen och Hoivatilat AB ett mark- och genomförandeavtal, 
avseende fastigheten Marmormjölet 9. Enligt Mark- och genomförandeavtalet, vilket 
godkändes av kommunstyrelsen i Huddinge kommun den 26 oktober 2020, § 12 (se 
ärende: KS-2020/1410), överlät Kommunen fastigheten till Hoivatilat AB mot en 
köpeskilling om 3 800 000 kr. Genom transportköp den 8 september 2022 överlät 
Hoivatilat AB fastigheten till Huddinge Svartviksvägen Förskola AB. Huddinge 
Svartviksvägen Förskola AB är alltså lagfaren ägare av fastigheten. Hoivatilat AB 
överlät per den 1 juli 2022 även ovannämnda mark- och genomförandeavtal till 
Huddinge Svartviksvägen Förskola AB. 
 
Huddinge Svartviksvägen Förskola AB hade för avsikt att uppföra en förskola inom 
fastigheten i enlighet med mark- och genomförandeavtalet och i enlighet med 
gällande detaljplan. De ekonomiska förutsättningarna att uppföra förskolan på 
fastigheten har förändrats och med anledning av detta har kommunen och Huddinge 
Svartviksvägen Förskola AB kommit överens om att kommunen köper tillbaka 
fastigheten. För att reglera återköpet av fastigheten har ett förslag till köpekontraktet 
upprättats mellan kommunen och Huddinge Svartviksvägen Förskola AB. Avtalet 
reglerar bland annat köpeskilling, tillträde, upphörande av mark- och 
genomförandeavtal samt övriga sedvanliga avtalsvillkor. Avtalet innebär att 
Huddinge Svartviksvägen Förskola AB överlåter fastigheten Marmormjölet 9 
(kvartersmark för skoländamål) för en köpeskilling om 3,8 miljoner kronor. När 
köpet är fullbordat, upphör även mark- och genomförandeavtalet att gälla. 
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Kommunstyrelsens förvaltning gör bedömningen att det upprättade förslaget till 
köpekontrakt med Huddinge Svartviksvägen Förskola AB ger kommunen möjlighet 
att uppföra förskolan på platsen eller överlåta fastigheten vidare till annan part. 

Överläggning 
Sara Heelge Vikmång (S), Love Bergström (M), Felix Byström (SD), Emil Högberg 
(S), Nujin Alacabek (V), Carl-Otto Engberg (L), Tomas Selin (C) och Mats 
Hermansson (samhällsbyggnadsdirektör) yttrar sig i ärendet innan överläggningen 
förklaras avslutad. 

Propositioner 
Love Bergström (M) och Carl-Otto Engberg (L) yrkar att ärendet återremitteras. 

Felix Byström (SD) yrkar i första hand att ärendet återremitteras och i andra hand att 
ärendet avslås. 

Tomas Selin (C) och Emil Högberg (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till 
beslut. 

Ordföranden frågar om ärendet ska avgöras idag eller återremitteras och finner att 
ärendet ska avgöras idag. Därefter frågar ordföranden om ärendet ska bifallas eller 
avslås och finner att ärendet ska bifallas. 

Reservationer 
Felix Byström (SD) och Martin Nigals (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
Felix Byströms (SD) återremiss- och ändringsyrkande. 

Love Bergström (M), Hampus Holmgren (M), Diana Molinsky (M) och Carl-Otto 
Engberg (L) reserverar sig mot beslutet till förmån för Love Bergströms (M) 
återremissyrkande. Reservationen biläggs protokollet.

Protokollsanteckningar 
Nujin Alacabek (V) anmäler en protokollsanteckning som biläggs protokollet. 

Beslutet ska skickas till 
Huddinge Svartviksvägen Förskola AB c/o Hoivatilat AB 
Förskolenämnden 
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Datum: 2024-01-31 

YRKANDE 
Kommunstyrelsen 

Yrkande ärende 6: Köpekontrakt mellan Huddinge 
kommun och Huddinge Svartviksvägen Förskola AB 
gällande köp av fastigheten Marmormjölet 9 i  
kommundelen Högmora samt hävande av mark- och 
genomförandeavtal 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens beslut 

Ärendet avslås. 

 
Motivering 
Sedan kommunen genomförde markanvisningstävlingen avseende förskola på 
fastigheten Marmormjölet 9 i Huddinge kommun har både räntor och 
byggnadskostnader stigit, vilket har försämrat de ekonomiska förutsättningarna 
för att uppföra en förskola på fastigheten. Då är det inte orimligt att kommunen 
köper tillbaka fastigheten, ett stillastående byggprojekt gynnar ingen. 

Ordningen där kommunen köper tillbaka fastigheter utan att göra en bedömning 
av marknadsvärdet ställer sig dock Sverigedemokraterna kritiskt till. De 
försämrade ekonomiska förutsättningarna för att bygga en förskola innebär 
rimligen att marknadsvärdet på fastigheten har sjunkit rätt markant, och hur 
mycket det rör sig om skulle kommunen först få reda på vid en eventuell 
överlåtelse av fastigheten till annan part. Det är inte en kostnad som Huddinges 
invånare bör bära.  

En rimligare variant vore att först ta fram marknadsvärdet på fastigheten för att 
därefter avgöra om kommunen ska betala någon premie för att återta marken. 

 

 

 

 

 

 

Felix Byström 

Sverigedemokraterna 
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Datum: 2024-01-31 
Diarienummer: Dnr 

RESERVATION  
Kommunstyrelsen 

    

Ärende 6 Köpekontrakt mellan Huddinge kommun och 
Huddinge Svartviksvägen Förskola AB gällande köp av 
fastigheten Marmormjölet 9 i kommundelen Högmora 
samt hävande av mark- och genomförandeavtal 

För oss är det en självklarhet att kommunen ska vara en god och 
ansvarstagande aktör i kontakt och dialog med näringsidkare och aktörer 
som bedriver privata alternativ i offentlig omsorg. Vi ser därför positivt på 
att kommunen kan gå in och återköpa marken från en seriös aktör som 
saknar förmågan att leverera den efterfrågade skolan, förutsatt att 
kommunen därefter öppnar upp för att en ny aktör ska få möjlighet att åta 
sig uppdraget.  

Vi anser däremot att kommunen även ska vara ansvarstagande när det gäller 
Huddingebornas skattemedel och ifrågasätter därför starkt att det 
Socialdemokratiska styret valt att inte ens göra en värdering av marken, 
trots att de generella fastighetsvärdena i kommunen och landet sjunkit 
avsevärt sedan fastigheten såldes. Huddingeborna ska inte behöva stå för 
risken när företag köper mark i kommunen.  

Huddingeborna ska inte heller behöva stå för notan när Socialdemokraterna 
oavsett kostnad gör allt vad de kan för att återta all verksamhet till egen regi. 

Ärendet borde därför ha återremitterats för att ta fram en aktuell värdering 
av marken i fråga. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 
 

Huddinge kommun 
Kommunstyrelsen 
2024-01-31 
 
 
 

 
Protokollsanteckning 

 
Ärende 6: Köpekontrakt mellan Huddinge kommun och Huddinge 
Svartviksvägen Förskola AB gällande köp av fastigheten 
Marmormjölet 9 i kommundelen Högmora samt hävande av mark- och 
genomförandeavtal 
 
Huddinge kommun sålde under 2020 en fastighet i Högmora för att det där skulle 
uppföras en förskola. Köpeskillingen var 3,8 mnkr. Nu har bolaget som Huddinge 
kommun sålde marken till i sin tur sålt den vidare till företaget Huddinge Svartviksvägen 
Förskola AB. Företaget har i sin tur inte möjlighet att uppföra en förskola enligt plan. 
Huddinge kommun köper därför nu tillbaka marken för samma köpeskilling som marken 
såldes för 2020.  
 
Vänsterpartiet anser att återköpet är en rimlig och enligt oss logisk åtgärd. Samtidigt vill 
vi poängtera att detta alltid är den risk man utsätter sig för när man vill förlita sig på 
privata aktörer för att försörja ett område med välfärdstjänster, i detta fall en förskola.  
 
Behovet av en förskola i området kvarstår. Den naturliga följden av återköpet är att 
kommunen begagnar sig av marken för att upprätta en förskola i kommunal regi.  
 
 
 
Nujin Alacabek (V)  Robert Forsman (V) 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 31 januari 2024 § 7   
    
Diarienummer KS-2022/849.104    
 

 
 

Svar på Huddingeförslag Gångväg till butiker och 
restauranger  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Med hänvisning till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 29 
november 2023, anses Huddingeförslaget som bifallet. 

 
Sammanfattning 
Den 18 december 2021 inkom ett Huddingeförslag om att skapa en gångkoppling 
över Botkyrkavägen mellan handelsområdet på Botkyrkavägen 10 och 
bostadsområdet Vårby Haga, även kallat Masmo. Förslagsställaren menar att boende i 
Vårby Haga saknar en gångväg till handelsområdet. 
 
Kommunstyrelsens förvaltning har tidigare utrett frågan men kom då fram till att 
åtgärden inte var lämplig då det saknades en gångväg inne på handelsområdet på 
Botkyrkavägen 10. För att skapa ett övergångställe på Botkyrkavägen behöver det 
finnas en gångväg inne på handelsområdet som möter upp övergångstället. 
 
Miljö- och bygglovsförvaltningen har deltagit i beredningen av ärendet. Miljö- och 
bygglovsförvaltningen är positiv till förslaget men understryker vikten av att 
övergångstället möts upp med en gångväg på handelsområdets mark. 
 
Dialog med fastighetsägaren har förts och denne är nu villig att skapa en gångväg på 
sin fastighet. Ett övergångställe i höjd med korsningen Botkyrkavägen/Masmovägen 
planeras därför i enlighet med Huddingeförslaget. 
 
Kommunstyrelsens förvaltning anser med hänvisning till förvaltningens svar att 
Huddingeförslaget anses bifallet. 
 
Överläggning 
Sara Heelge Vikmång (S) och Nujin Alacabek (V) yttrar sig i ärendet innan 
överläggningen förklaras avslutad. 
 
Protokollsanteckningar 
Nujin Alacabek (V) anmäler en protokollsanteckning som biläggs protokollet. 
 
Beslutet ska skickas till 
Förslagsställaren 



 
 

Huddinge kommun 
Kommunstyrelsen 
2024-01-31 
 
 
 

 
Protokollsanteckning 

 
Ärende 7: Svar på Huddingeförslag - Gångväg till butiker och 
restauranger 
 
Förslagsställaren vill ha en övergång för att koppla ihop Masmo med handelsområdet 
längst Botkyrkavägen. Ett övergångsställe med tillhörande gångväg ska nu anläggas 
och man vill anse att Huddingeförslaget därmed är bifallet.  
 
Vänsterpartiet välkomnar att Huddinge kommun nu tar tag i situationen och tillgodoser 
behovet av att koppla ihop Masmo med handelsområdet på Botkyrkavägen. Vi anser att 
det är viktigt att säkra tillgängligheten för fotgängare i handelsområden som är byggda i 
första hand för att ta sig runt med bil. Huddinge ska vara en kommun där det är lätt att 
välja att promenera, cykla eller åka kollektivt.  
 
 
Nujin Alacabek (V)  Robert Forsman (V) 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 31 januari 2024 § 8   
    
Diarienummer KS-2022/1866.104    
 

 
 

Trottoar på Lönnvägen 1–15 – svar på Huddingeförslag   
 
Kommunstyrelsens beslut 
Med hänvisning till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 13 
november 2023, anses Huddingeförslaget besvarat. 

 
Sammanfattning 
Den 7 mars 2022 inkom ett Huddingeförslag om att anlägga trottoar på Lönnvägen 1–
15. 
 
I Huddingeförslaget efterfrågas utbyggnad av trottoar längs en del av Lönnvägen och 
det tas upp att anslutande vägar idag har trottoar. Förslagsställaren lyfter fram att 
vägen är vältrafikerad och att det är en skolväg för barn som går på Källbrinkskolan 
och Utsäljeskolan. 
 
Vägen ligger i 30 km/h-område, trafikmätningar från vägen visar att det passerar 
cirka 900 fordon/dygn. 85-percentilen (den hastighet som 85% kör långsammare än) 
ligger mellan 36–38 km/h. Enligt Huddinge kommuns riktlinje/rutin för hantering av 
hastighetsfrågor på kommunala vägar så bör vägar där 85-percentilen överskrider 37 
km/h utredas vidare och vara aktuella för åtgärd. 
 
För att få plats med trottoar skulle vägbanans sträckning behöva förskjutas något, 
slänter skulle behöva stabiliseras och en del berg skulle behöva tas bort. Uppskattad 
total kostnad för att bygga ut trottoar är 9 miljoner kronor. 
 
Förslaget om att bygga trottoar bedöms utifrån principer för prioritering i enlighet 
med kommunens Gångplan. Principerna utgår från en åtgärds uppskattade 
kostnadseffektivitet gentemot planens övergripande mål om ökande andel gångresor. 
I och med att hastighetsbegränsningen på sträckan inte överstiger 30 km/tim samt att 
fordonsflödet är lägre än 100 fordon/timme är åtgärden i dagsläget inte högt 
prioriterad. 
 
Kommunstyrelsens förvaltning anser med hänvisning till förvaltningens svar att 
huddingeförslaget anses besvarat. 
 
Överläggning 
Sara Heelge Vikmång (S) och Nujin Alacabek (V) yttrar sig i ärendet innan 
överläggningen förklaras avslutad. 
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Protokollsanteckningar 
Nujin Alacabek (V) anmäler en protokollsanteckning som biläggs protokollet. 

Beslutet ska skickas till 
Förslagsställaren 



 
 

Huddinge kommun 
Kommunstyrelsen 
2024-01-31 
 
 
 

 
Protokollsanteckning 

 
Ärende 8: Trottoar på Lönnvägen 1–15 – svar på Huddingeförslag 
 
Detta Huddingeförslag handlar om att upprätta en trottoar på en del av Lönnvägen där 
det idag saknas trottoar. Längst Lönnvägen går många barn som ska till skolan i 
Utsäljeskolan eller Källbrinksskolan. Vi menar att säkra skolvägar alltid bör vara 
prioriterat. Kommunen gör i sitt svar på Huddingeförslaget det tydligt att man inte avser 
att bygga trottoar på den föreslagna sträckan. Trots detta vill man anse 
Huddingeförslaget besvarat genom att hänvisa till vilka riktlinjer som finns i gångplanen. 
Men att inte bygga en trottoar är i praktiken detsamma som att avslå förslagsställarens 
förslag. En sådan hantering är, trots eventuella hastighetssänkande åtgärder på vägen, 
märkligt. 
 
För oss är det tydligt att en säker skolväg inte är detsamma som att gå till fots på en väg 
som trafikeras med bilar som färdas i 30 kilometer i timmen, oskyddad på vägen. Vi 
förstår förslagsställarens oro. Emellertid känner vi oss nöjda med att 
hastighetssänkande åtgärder kommer att göras på den berörda vägen och att 
trafiksäkerheten därmed ökar även för fotgängare den korta del av vägen som idag 
saknar trottoar. Från Vänsterpartiets sida förutsätter vi att detta är det inledande arbetet 
för att ge barn som passerar vägsträckan på Lönnvägen 1-15 en säker skolväg och att 
den också kommer följas upp med ytterligare åtgärder.  
 
 
Nujin Alacabek (V)  Robert Forsman (V) 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 31 januari 2024 § 9   
    
Diarienummer KS-2022/2808.104    
 

 
 

Farthinder i nya Sörskogen - svar på Huddingeförslag    
 
Kommunstyrelsens beslut 
Med hänvisning till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 8 
november 2023, avslås Huddingeförslaget Farthinder i Nya Sörskogen. 

 
Sammanfattning 
Den 7 juli 2022 inkom ett Huddingeförslag om att anlägga farthinder i Nya 
Sörskogen. 
 
I Huddingeförslaget efterfrågas utbyggnad av två stycken farthinder på alla gator i 
Nya Sörskogen. Vilket innefattar Taggsvampsvägen, Bläcksvampsvägen och 
Flugsvampvägen. Förslagställaren efterfrågar också sänkta hastighetsgränser i 
området från dagens 30 km/h. Detta för att sänka hastigheten på trafiken i området 
och öka säkerheten. Förslagställaren lyfter fram att det i området finns förskola och 
många barnfamiljer. Det tas även upp att barnen leker på gatorna och att det idag 
endast finns ett farthinder. 
 
Gatorna i Nya Sörskogen är återvändsgator vilka främst trafikeras av boende i 
området. Trafikmätningar har genomförts på samtliga gator i området och visar på 
85-percentiler (den hastighet som 85% kör långsammare än) mellan 21–30 km/h. 
Trafikmängd/dygn mättes upp till mellan 90 st och 324 st. 
 
Enligt Huddinge kommuns riktlinje/rutin för hantering av hastighetsfrågor på 
kommunala vägar i 30 km/h-område så bör vägar där 85-percentilen överskrider 37 
km/h utredas vidare och vara aktuella för åtgärd. 
 
Med stöd i kommunens riktlinje/rutin för hantering av hastighetsfrågor så anser 
kommunstyrelsens förvaltning att de uppmätta hastigheterna inte visar på behov av 
utbyggnad av hastighetsdämpande åtgärder. 
 
Kommunstyrelsens förvaltning anser med hänvisning till förvaltningens svar att 
huddingeförslaget ska avslås. 
 
Beslutet ska skickas till 
Förslagsställaren 

  



 

KOMMUNSTYRELSEN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
  SIDA 
  19 (67) 

 

 

Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur 
    

 

 
 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 31 januari 2024 § 10   
    
Diarienummer KS-2022/3456.104    
 

 
 

Korvkiosk och rutschkana i Sjödalsparken - svar på 
Huddingeförslag  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Med hänvisning till vad som sägs i kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, 
daterat den 31 oktober 2023, anses Huddingeförslaget vara besvarat. 

 
Sammanfattning 
I Huddingeförslaget ”Korvkiosk och rutschkana i Sjödalsparken” föreslås att en liten 
korvkiosk och rutschkana anläggs i Sjödalsparken. 
 
Förvaltningen hanterar redan önskemålet utökade lekmöjligheter inom ramen för 
upprustningsprojektet. Delar av lekplatsen kommer att byggas om med nytt innehåll 
under vintern. Genom ombyggnationen utökas leken med nya lekredskap, bland annat 
en stor klätterlek. 
 
Beslutet ska skickas till 
Förslagsställaren 
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Sammanträdesdatum Paragraf 
Kommunstyrelsen 31 januari 2024 § 11

Diarienummer KS-2022/2482.359 

Inriktningsbeslut för upprustning av Skogåstorget 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förvaltning får i uppdrag att planera inför ett genomförande av 
upprustning av Skogåstorget. 

Sammanfattning 
Skogåstorget planeras att rustas upp för att bli ett levande stadsdelstorg, en mötesplats 
för alla skogåsbor. Idag är torget mest en plats som passeras. Upprustningen finns 
med i kommunens parkprogram. Medborgardialog har genomförts under nov-dec 
2022. 

Inriktningsbeslutet omfattar att ge klartecken till att starta planeringen av 
Skogåstorget och ta fram ett beslutsunderlag med förslag till utformning och innehåll 
samt att ta fram en genomförandebudget för att rusta upp torget. 

Detaljprojektering av parken planeras genomföras under år 2024. Byggnation bedöms 
påbörjas första halvåret 2025 efter taget genomförandebeslut. 

Överläggning 
Sara Heelge Vikmång (S), Love Bergström (M), Emil Högberg (S), Nujin Alacabek 
(V), Cecilia Nordin (DP), Tomas Selin (C), Felix Byström (SD) och Carl-Otto 
Engberg (L) yttrar sig i ärendet innan överläggningen förklaras avslutad. 

Propositioner 
Love Bergström (M), Cecilia Nordin (DP) och Carl-Otto Engberg (L) yrkar att 
ärendet återremitteras. 

Tomas Selin (C) och Emil Högberg (S) yrkar bifall till förvaltningens förslag till 
beslut. 

Ordföranden frågar om ärendet ska avgöras idag eller återremitteras och finner att 
ärendet ska avgöras idag. Därefter frågar ordföranden om kommunstyrelsen bifaller 
förvaltningens förslag till beslut och finner att så är fallet. 
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Reservationer 
Love Bergström (M), Hampus Holmgren (M), Diana Molinsky (M), Carl-Otto 
Engberg (L) och Cecilia Nordin (DP) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
Love Bergströms (M) med fleras återremissyrkande. Reservationen biläggs 
protokollet.

Protokollsanteckningar 
Cecilia Nordin (DP), Nujin Alacabek (V) och Felix Byström (SD) anmäler varsin 
protokollsanteckning som biläggs protokollet. 

Beslutet ska skickas till 
Natur- och stadsmiljönämnden 
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Datum: 2024-01-31 
Diarienummer: Dnr 

YRKANDE 
Kommunstyrelsen 

Yrkande 11 – Inriktningsbeslut för upprustning av 
Skogåstorget 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens beslut 

Ärendet återremitteras 

Motivering 

Skogås centrum är i behov av ett ansiktslyft och det är positivt att 
förvaltningen har fått med många av de synpunkter som inkommit från 
invånarna. Mycket av det som föreslås är bra och kommer bidra till ett 
bättre centrum för Skogåsborna. Projektets ram, beräknad till 15 miljoner 
kronor, borde dock tillåta en betydlig högre ambition vilket platsen också 
förtjänar. Mycket av det som finns i förslaget är på plats redan idag och det 
finns delar av ärendet som är otillräckliga. 

Scenen som finns idag används sällan och fyller ingen större funktion. Som 
nämnt innan tror vi att man hade kunnat få till ett bättre förslag för 
kostnaden av 15 miljoner kronor och i stället för att använda delar av 
summan till att riva scenen bör man se över möjligheterna att använda den 
till någonting annat. En funktion skulle kunna vara en inbjudande sittrappa 
som bidrar till fler mötesplatser för Skogåsborna och skapa nivåskillnader 
på det annars platta torget.  

Vi önskar att man tog ett helhetsgrepp om hela centrumområdet. Det är bra 
att man tagit med viktiga aktörer som Huge Bostäder och Svenska Kyrkan i 
projektgruppen men ärendet bör inkludera och beredas på ett sådant sätt att 
man lyfter blicken och inkluderar ett större område för att kunna få till ett 
helhetsintryck i stället för att lappa och laga fragment av området. Som 
ärendet är berett idag tar vi endast ställning till en mycket liten del av ett 
stort område som är i behov av ett ansiktslyft.  

Att skapa ett levande torg kräver också att man krokar arm med det lokala 
näringslivet. Vi vill att det ska möjliggöras för caféverksamhet, torghandel 
och andra levande arrangemang som efterfrågats av medborgarna. 
Näringslivet spelar en viktig roll i skapandet av trygga och levande 
utemiljöer och bör därför inkluderas i arbetet. 

Lekfulla element som väcker fantasi brukar ofta leda till en trevlig estetisk 
upplevelse men inte till interaktiv lek. Vi tycker att det bör finnas möjlighet 
för interaktiv lek då det gör torget mer livfullt och skapar en mötesplats för 
föräldrar och barn. Idag fungerar torget som en passage och det finns inte 
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YRKANDE 
Kommunstyrelsen 

många anledningar att stanna kvar en stund. Att inkludera mer interaktiv lek 
i förslaget skulle skapa fler anledningar för barnfamiljer att stanna till och 
vistas på torget. 

Fontänen som finns där idag kommer även i framtiden finnas kvar enligt 
förslaget. Vi hade gärna sett att den omvandlades till en plaskdamm eller 
liknande för mer interaktiv lek. Oavsett vilken funktion den får i framtiden 
är det viktigt att skötseln fungerar bättre.  

I sammanhanget vill vi också lyfta det faktum att platsen idag används 
som ”vänd och backplats” för större fordon, något som bidrar till en otrygg 
och bullrig situation för torgbesökarna och framför allt barnfamiljer. Därför 
bör även den specifika trafik- och transportsituationen ses över när torget 
rustas upp. 

Det är bra att Skogåstorget ska rustas upp men som nämnt innan måste 
ambitionsnivån höjas. I det förslag som förvaltningen tagit fram är det 
mycket av det befintliga som återanvänds samtidigt som det är få 
tillkommande element trots en ganska generös ram. Ärendet borde därför 
återremitteras så förslaget faktiskt skapar ett tryggt, vackert och livfullt torg 
som Skogås förtjänar. 
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Datum: 2024-01-31 
Diarienummer: Dnr 

RESERVATION 
Kommunstyrelsen 

     

Ärende 11 – Inriktningsbeslut för upprustning av 
Skogåstorget 
 

Skogås centrum är i behov av ett ansiktslyft och det är positivt att 
förvaltningen har fått med många av de synpunkter som inkommit från 
invånarna. Mycket av det som föreslås är bra och kommer bidra till ett 
bättre centrum för Skogåsborna. Projektets ram, beräknad till 15 miljoner 
kronor, borde dock tillåta en betydlig högre ambition vilket platsen också 
förtjänar. Mycket av det som finns i förslaget är på plats redan idag och det 
finns delar av ärendet som är otillräckliga. 

Scenen som finns idag används sällan och fyller ingen större funktion. Som 
nämnt innan tror vi att man hade kunnat få till ett bättre förslag för 
kostnaden av 15 miljoner kronor och i stället för att använda delar av 
summan till att riva scenen bör man se över möjligheterna att använda den 
till någonting annat. En funktion skulle kunna vara en inbjudande sittrappa 
som bidrar till fler mötesplatser för Skogåsborna och skapa nivåskillnader 
på det annars platta torget.  

Vi önskar att man tog ett helhetsgrepp om hela centrumområdet. Det är bra 
att man tagit med viktiga aktörer som Huge Bostäder och Svenska Kyrkan i 
projektgruppen men ärendet bör inkludera och beredas på ett sådant sätt att 
man lyfter blicken och inkluderar ett större område för att kunna få till ett 
helhetsintryck i stället för att lappa och laga fragment av området. Som 
ärendet är berett idag tar vi endast ställning till en mycket liten del av ett 
stort område som är i behov av ett ansiktslyft.  

Att skapa ett levande torg kräver också att man krokar arm med det lokala 
näringslivet. Vi vill att det ska möjliggöras för caféverksamhet, torghandel 
och andra levande arrangemang som efterfrågats av medborgarna. 
Näringslivet spelar en viktig roll i skapandet av trygga och levande 
utemiljöer och bör därför inkluderas i arbetet. 

Lekfulla element som väcker fantasi brukar ofta leda till en trevlig estetisk 
upplevelse men inte till interaktiv lek. Vi tycker att det bör finnas möjlighet 
för interaktiv lek då det gör torget mer livfullt och skapar en mötesplats för 
föräldrar och barn. Idag fungerar torget som en passage och det finns inte 
många anledningar att stanna kvar en stund. Att inkludera mer interaktiv lek 
i förslaget skulle skapa fler anledningar för barnfamiljer att stanna till och 
vistas på torget. 

Fontänen som finns där idag kommer även i framtiden finnas kvar enligt 
förslaget. Vi hade gärna sett att den omvandlades till en plaskdamm eller 
liknande för mer interaktiv lek. Oavsett vilken funktion den får i framtiden 
är det viktigt att skötseln fungerar bättre.  



 2 (2) 

RESERVATION 

Kommunstyrelsen 

 
 

   

 

I sammanhanget vill vi också lyfta det faktum att platsen idag används 
som ”vänd och backplats” för större fordon, något som bidrar till en otrygg 
och bullrig situation för torgbesökarna och framför allt barnfamiljer. Därför 
bör även den specifika trafik- och transportsituationen ses över när torget 
rustas upp. 

Det är bra att Skogåstorget ska rustas upp men som nämnt innan måste 
ambitionsnivån höjas. I det förslag som förvaltningen tagit fram är det 
mycket av det befintliga som återanvänds samtidigt som det är få 
tillkommande element trots en ganska generös ram. Vi yrkade därför på 
återremiss för att istället skapa det trygga, vackra och livfulla torg som 
Skogås förtjänar. 
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Datum: 2024-01-31 
Diarienummer: Dnr 

PROTOKOLLSANTECKNING 
Kommunstyrelsen 

 

Ärende 11, Inriktningsbeslut för upprustning av 
Skogåstorget 

 
 
 
Skissen och ärendet i sin helhet lämnar mycket att önska. Att kostnaden 
uppskattas till 15 miljoner, för att lämna stora delar av torget med befintliga 
inventarier och beläggningar är för oss förvånande. Ambitionen känns låg 
och borde ha resulterat i ett mer detaljerat och innovativt förslag. 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Cecilia Nordin (DP) 

Oppostitionsråd 

 

 



 
 

Huddinge kommun 
Kommunstyrelsen 
2024-01-31 
 
 
 

 
Protokollsanteckning 

 
Ärende 11: Inriktningsbeslut för upprustning av Skogåstorget 
 
Skogås centrum har länge behövt en omfattande upprustning. Vi är glada att man nu tar 
tag i torgmiljön på Skogåstorget och att denna ska bli mer trivsam genom mer grönska i 
form av träd och blommor, fler sittplatser och belysning samt fasadbelysning av kyrkans 
fasad.  
 
Från Vänsterpartiets sida vill vi skicka med att vi tycker att det är bra om fontänen på 
torget kan utgöra en naturlig samlingspunkt, en oas, för torget med sittplatser och 
grönska. Vi anser också att det vore bra om torget ger möjlighet till fritidsaktiviteter som 
skapar liv och rörelse och aktiverar torgets besökare.  
 
Torget bör förses med tydliga entréer bindas ihop med det grönstråk som finns nedanför 
torget mot Lötbacken och vidare mot Östra grundskolan. På så vis ökar också 
tillgängligheten till och attraktiviteten för PRO:s och ABF:s lokaler i Lötbacken.  
 
Huge Bostäder AB kommer i närtid att göra fasadrenoveringar på Skogås 
centrumanläggning. Vi menar att det är viktigt att fortsätta detta arbete för att göra 
Skogås mer attraktivt och locka dit fler näringsidkare och besökare.  
 
 
Nujin Alacabek (V)  Robert Forsman (V) 
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Datum: 2024-01-31 

PROTOKOLLSANTECKNING 
Kommunstyrelsen 

Ärende 11: Inriktningsbeslut för upprustning av 
Skogåstorget 

Skogåstorget har stor potential. Med ett centralt läge, goda ljusförhållanden och 
nära till Lötparken, Skogåshallen med mera finns förutsättningarna för att skapa 
en yta som är välbesökt. I det underlag som finns för inriktningsbeslutet är det 
dock inga större förändringar som planeras, dock en hög preliminär 
kostnadskalkyl på 15 miljoner kronor. En stor del av kostnaden ser ut att vara på 
grund av borttagandet av den sällan använda scenen. 

Sverigedemokraternas utgångspunkt är att vi med den kostnadskalkyl som finns 
borde kunna göra mer för torget. Den nuvarande scenen skulle exempelvis kunna 
byggas om för att skapa nivåskillnader på torget med fler användningsytor, vilket 
skulle vara en billigare lösning än att bila bort hela scenen. Detsamma går att säga 
om trädplantering där nuvarande inriktningsbeslut innebär att träd plockas ner, 
och nya träd planteras på närliggande platser. Dessa åtgärder, och snarlika 
åtgärder, bör kunna hanteras inför genomförandebeslutet. 

 

 

 

 

 

 

Felix Byström 

Sverigedemokraterna 
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Sammanträdesdatum Paragraf 
Kommunstyrelsen 31 januari 2024 § 12

Diarienummer KS-2022/412.361 

Inriktningsbeslut för upprustning av parkområde vid 
Långsjöns norra ände 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förvaltning får i uppdrag att planera inför ett genomförande av 
upprustning av parkområdet vid Långsjöns norra ände. 

Sammanfattning 
Parkområdet vid Långsjöns norra ände har pekats ut som parkprojekt i Huddinge 
kommuns översiktsplan och parkplan. Det finns ett behov av att rusta upp det 
befintliga grönområdet och området har potential att förstärkas som en attraktiv, grön 
mötesplats och samlingspunkt för medborgarna i Segeltorp. 

Inriktningsbeslutet omfattar att ge klartecken till att starta planeringen av 
parkområdet och ta fram ett beslutsunderlag med förslag till utformning och innehåll 
samt att ta fram en genomförandebudget för att rusta upp parkområdet. 

Detaljprojektering av parken planeras genomföras under år 2024. Byggnation bedöms 
påbörjas år 2025 och avgörs i genomförandebeslut. 

Överläggning 
Sara Heelge Vikmång (S), Love Bergström (M), Emil Högberg (S), Carl-Otto 
Engberg (L) och Tomas Selin (C) yttrar sig i ärendet innan överläggningen förklaras 
avslutad. 

Propositioner 
Love Bergström (M) yrkar att kommunstyrelsen beslutar att ge kommunstyrelsens 
förvaltning i uppdrag att mer utförligt undersöka möjligheten att inom området 
uppföra en hundrastgård med bullerskyddande åtgärder. 

Emil Högberg (S) och Tomas Selin (C) yrkar bifall till förvaltningens förslag till 
beslut och avslag till Love Bergströms (M) tilläggsyrkande. 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen bifaller förvaltningens förslag till beslut 
och finner att så är fallet. Därefter ställer ordföranden Love Bergströms (M) 
tilläggsyrkande mot avslag och bifall och finner att tilläggsyrkandet avslås.  
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Reservationer 
Love Bergström (M), Hampus Holmgren (M) och Diana Molinsky (M) reserverar sig 
mot beslutet till förmån för Love Bergströms (M) tilläggsyrkande. Reservationen 
biläggs protokollet.

Protokollsanteckningar 
Felix Byström (SD) och Carl-Otto Engberg (L) anmäler varsin protokollsanteckning 
som biläggs protokollet. 

Beslutet ska skickas till 
Natur- och stadsmiljönämnden 
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Datum: 2024-01-31 
Diarienummer: Dnr 

TILLÄGGSYRKANDE 
Kommunstyrelsen 

Ärende 12 Inriktningsbeslut för upprustning av 
parkområde vid Långsjöns norra ände 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att ge kommunstyrelsens förvaltning i uppdrag 

att mer utförligt undersöka möjligheten att inom området uppföra en 

hundrastgård med bullerskyddande åtgärder.  

Motivering 

Moderaterna arbetar för att det ska finnas hundrastgårdar i alla kommunens 

delar, så att Huddingeborna kan släppa ut sina fyrbenta vänner och 

förhoppningsvis låta både dem och sig själva träffa på nya bekanta. Utöver 

nyttan och glädjen för hundarna och deras ägare att ha en inhägnad där det 

inte råder koppeltvång kan otvungna och naturliga mötesplatser som dessa 

vara ovärderliga för att motverka ofrivillig ensamhet.  

Förvaltningen lyfter fram att området redan idag används av många för att 

rasta sina hundar, samt att det är ett behov och önskemål många har lyft. 

Uppenbarligen finns alltså redan hundarnas ljudbild i området och eventuell 

ökning av denna borde gå att hantera med enkla bullermotverkande åtgärder 

som buskar eller plank.  
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Datum: 2024-01-31 
Diarienummer: Dnr 

RESERVATION 
Kommunstyrelsen 

Ärende 12 Inriktningsbeslut för upprustning av 
parkområde vid Långsjöns norra ände 

Moderaterna arbetar för att det ska finnas hundrastgårdar i alla kommunens 
delar, så att Huddingeborna kan släppa ut sina fyrbenta vänner och 
förhoppningsvis låta både dem och sig själva träffa på nya bekanta. Utöver 
nyttan och glädjen för hundarna och deras ägare att ha en inhägnad där det 
inte råder koppeltvång kan otvungna och naturliga mötesplatser som dessa 
vara ovärderliga för att motverka ofrivillig ensamhet.  

Förvaltningen lyfter fram att området redan idag används av många för att 
rasta sina hundar, samt att det är ett behov och önskemål många har lyft. 
Uppenbarligen finns alltså redan hundarnas ljudbild i området och eventuell 
ökning av denna borde gå att hantera med enkla bullermotverkande åtgärder 
som buskar eller plank.  

Vi beklagar därför att kommunstyrelsen valt att avslå vårt tilläggsyrkande 
om att undersöka möjligheten att inom området uppföra en hundrastgård 
med bullerskyddande åtgärder.  
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Datum: 2024-01-31 

PROTOKOLLSANTECKNING 
Kommunstyrelsen 

Ärende 12: Inriktningsbeslut för upprustning av 
parkområde vid Långsjöns norra ände 

Sverigedemokraterna är positiva till den planerade upprustningen av parkområdet 
vid Långsjöns norra ände och vi ser fram emot den kommande 
medborgardialogen. Förstärkningen av det befintliga språket och de sekundära 
stråken ser ut att bli en bra komplettering. 

Badplatser har inte varit en del av inriktningsbeslutet, däremot har sittflak och 
sittbryggor vid vattnet varit det. Sverigedemokraterna har förståelse för att 
badplatser är en separat process som kräver bredare utredningar (exempelvis 
vattenprover för att säkerställa god vattenkvalitet), men även om det inte är en 
del av inriktningsbeslutet bör arbetet med ytterligare badplatser snarast utredas. 
Om detta inte sker blir det naturligt att sittflak och sittbryggor används som 
vanliga bryggor, vilket kanske inte är planen. Detta bör förvaltningen ta med sig i 
det kommande arbetet och exempelvis säkerställa att det finns stegar vid 
bryggorna för att höja säkerheten.  

 

 

 

Felix Byström 

Sverigedemokraterna 
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Datum: 2024-01-31 
Diarienummer: KS-2022/412.361 

PROTOKOLLSANTECKNING 
Kommunstyrelsen 

    

Ärende 12. Inriktningsbeslut för upprustning av 
parkområde vid Långsjöns norra ände 

Området kring Långsjön är en verklig oas för Huddingeborna. Liberalerna 
har sedan länge velat prioritera en upprustning av parkområdet vid 
Långsjöns norra ände och det är mycket positivt att vi nu ser framfart i 
projektet.  

Området kring Långsjön har med detta förslag potential att förstärkas till 
en attraktiv, grön mötesplats och samlingspunkt för medborgarna, inte 
minst Snättringe och Segeltorpsborna. 

Vi har sedan tidigare också lyft behovet av en kommunal badplats på 
Huddingesidan av Långsjön, något som vi återigen vill trycka på.   

Idag saknas nämligen ett fullvärdigt och barnvänligt bad på Huddingesidan 
av Långsjön. Det finns gröna, strandnära ytor som skulle kunna nyttjas 
bättre om kommunen bereder dem. Vi önskar därför se en ny utredning av 
möjligheterna att anlägga en badplats på Huddingesidan av Långsjön.      

För Liberalerna 

 

Carl Otto Engberg 
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Sammanträdesdatum Paragraf 
Kommunstyrelsen 31 januari 2024 § 13

Diarienummer KS-2023/2207.313 

Ansökan om planbesked för Sågverket 1 i Länna 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen lämnar ett positivt planbesked avseende ändring av detaljplan för 
fastigheten Sågverket 1 i Länna. 

Sammanfattning 
Fastighetsägare Bauhaus AB har efter dialog med kommunen lämnat in begäran om 
planbesked för utökad byggrätt på fastigheten Sågverket 1 i Länna handelsområde där 
bolaget idag bedriver handel genom varuhuset Bauhaus. Planbeskedet avser en 
ökning av största tillåten bruttoarea för att bygga in takförsedd säljyta utomhus samt 
en mindre höjning av högsta tillåten byggnadshöjd för modernisering av byggnaden 
till Bauhaus nutida koncept. Bauhaus avser även att förnya och uppgradera den 
befintliga byggnaden vad gäller klimat och hållbarhet genom bland annat att placera 
solceller på taket. 

Förvaltningen ser positivt på förslaget som går i linje med kommunens gällande 
översiktsplan samt riktlinjer för planbesked. Framför allt genom att främja 
förutsättningarna för fortsatt handelsverksamhet i Länna och därmed stärka 
kommunens näringsliv. Den efterfrågade ändringen av planbestämmelserna bedöms 
kunna göras utan en helt ny lämplighetsprövning av planen. Planarbetet behöver 
studera eventuella risker förknippade med att angränsande Nynäsvägen är primär 
transportled för farligt gods samt eventuellt buller från omgivande trafikleder. 
Projektet bedöms vara mindre omfattande med goda förutsättningar för 
genomförande. Kommunstyrelsen föreslås lämna ett positivt planbesked. 

Beslutet ska skickas till 
Sökanden 
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Sammanträdesdatum Paragraf 
Kommunstyrelsen 31 januari 2024 § 14

Diarienummer KS-2023/2462.313 

Planprogram för gymnasieområdet (Gymnasiet 4, Gymnasiet 
5, del av Stuvsta gård 1:1 och del av Stuvsta gård 1:32) inom 
kommundelen Sjödalen – beslut om planuppdrag  

Kommunstyrelsens beslut 
1. Kommunstyrelsen beslutar att ge kommunstyrelsens förvaltning i uppdrag att
upprätta förslag till planprogram för gymnasieområdet (Gymnasiet 4, Gymnasiet 5,
del av Stuvsta gård 1:1 och del av Stuvsta gård 1:32) inom kommundelen Sjödalen i
enlighet med kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 29
november 2023.

2. Kommunstyrelsen beslutar att ge kommunstyrelsens förvaltning i uppdrag att i
planprogrammet för gymnasieområdet beakta behovet av utrymme för spontanidrott
för att förstärka Kvarnbergsplan som idrottskluster.

Sammanfattning 
Gymnasieområdet vid Kvarnbergsplan är utpekat för exploatering i både den gällande 
och föreslagna översiktsplanen samt i utvecklingsplanen för centrala Huddinge. 

I Sverigeförhandlingen har Huddinge kommun ett åtagande om att tillskapa 18 500 
bostäder fram till 2035. Inom ramen för detta är gymnasieområdet ett område som 
ska utvecklas till en hållbar plats som omfattar både bostäder, arbetsplatser, 
utbildning, centrum, naturupplevelser och rekreationsmöjligheter. 

Planprogrammet ska fokusera på att utreda systemövergripande frågor och föreslå en 
robust och översiktlig struktur och markanvändning för området. I programarbetet 
blir det viktigt att betrakta utvecklingen av området på både kort och lång sikt. 

Förvaltningens bedömning är att planprogrammet behöver upprättas för att parallellt 
pågående och efterföljande detaljplanering ska bli lämplig och långsiktigt hållbar 
utifrån övergripande planeringsfrågor såsom skyfall, trafik, parkering och en god 
sammanhållen helhet. 

En preliminär bedömning är att planprogrammets föreslagna utveckling inte antas 
medföra en betydande miljöpåverkan. Därmed behöver inte en strategisk 
miljöbedömning göras eller miljökonsekvensbeskrivning upprättas. 

Programarbetet har en preliminär tidplan som anger godkännande under kvartal 1 
2025. 
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Överläggning 
Sara Heelge Vikmång (S), Love Bergström (M), Emil Högberg (S), Tomas Selin (C), 
Christian Stulen (HP) och Nujin Alacabek (V) yttrar sig i ärendet innan 
överläggningen förklaras avslutad. 

Propositioner 
Sara Heelge Vikmång (S) yrkar att kommunstyrelsen beslutar att ge 
kommunstyrelsens förvaltning i uppdrag att i planprogrammet för gymnasieområdet 
beakta behovet av utrymme för spontanidrott för att förstärka Kvarnbergsplan som 
idrottskluster. 

Nujin Alacabek (V), Emil Högberg (S), Tomas Selin (C) och Christian Stulen (HP) 
biträder Sara Heelge Vikmångs (S) ordförandeförslag. Emil Högberg (S), Tomas 
Selin (C) och Christian Stulen (HP) yrkar också bifall till förvaltningens förslag till 
beslut. 

Love Bergström (M) yrkar att kommunstyrelsen beslutar att ge kommunstyrelsens 
förvaltning i uppdrag att i planprogrammet för gymnasieområdet inkludera en 11-
mannaplan och utrymme för spontanidrott för att förstärka Kvarnbergsplan som 
idrottskluster. 

Ordföranden frågar om kommunstyrelsen bifaller förvaltningens förslag till beslut 
och finner att så är fallet. Därefter ställer ordföranden Love Bergströms (M) 
tilläggsyrkande mot avslag och bifall och finner att tilläggsyrkandet avslås. Till sist 
ställer ordföranden ordförandeförslaget mot bifall och avslag och finner att 
ordförandeförslaget bifalls.  

Reservationer 
Love Bergström (M), Hampus Holmgren (M) och Diana Molinsky (M) reserverar sig 
mot beslutet till förmån för Love Bergströms (M) tilläggsyrkande. Reservationen 
biläggs protokollet.

Beslutet ska skickas till 
Huddinge Samhällsfastigheter AB 
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Datum: 2024-01-31 
Diarienummer: Dnr 

TILLÄGGSYRKANDE 
Kommunstyrelsen 

Ärende 14 Planprogram för gymnasieområdet (Gymnasiet 
4, Gymnasiet 5, del av Stuvsta gård 1:1 och del av Stuvsta 
gård 1:32) inom kommundelen Sjödalen – beslut om 
planuppdrag 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att ge kommunstyrelsens förvaltning i uppdrag 
att i planprogrammet för gymnasieområdet inkludera en 11-mannaplan och 
utrymme för spontanidrott för att förstärka Kvarnbergsplan som 
idrottskluster.  

Motivering 

Gymnasieområdet och Kvarnbergsplan är en plats med stor potential att 
utvecklas till ett mycket attraktivt område när den nya Huddingehallen och 
alla planerade idrottsfunktioner kommer på plats. Moderaterna har sedan 
arbetet med gymnasieområdet påbörjades framfört behovet och framförallt 
möjligheten av att skapa ett samlat idrottskluster som är lättillgängligt med 
buss från större delen av kommunen, och kanske i framtiden lämpligt för 
spårbunden trafik. På samma sätt som man agerat när man samlat väldigt 
många idrotter i den kommande hallen för att bättre kunna samutnyttja 
stödfunktioner m.m. bör man inkludera även fotbollen i detta idrottskluster. 

Genom att inte inkludera den troligtvis vanligaste lagidrotten vars utövare 
högljutt efterfrågar fler fullstora planer, och inte ta hänsyn till 
Huddingebornas önskemål och behov tror vi att det Socialdemokratiska 
styret begår ett stort misstag. Om kommunen inte avsätter platsen och 
ytorna som krävs när kommunen växer så kommer Huddingebornas tillgång 
till idrott och fritidssysslor stadigt krympa.  

Vidare kommer gestaltningen av den tillkommande exploateringen vara av 
stor vikt när massiva byggnader samt hög och tät bebyggelse tillkommer i 
en miljö som i det omedelbara närområdet präglas av låg bebyggelse, 
traditionell arkitektur och grönska. Här är ett område där kommunen om den 
agerar ansvarsfullt och omsorgsfullt kan tillföra ett relativt stort antal 
bostäder, främst större bostadsrätter och äganderätter, och skapa ett mycket 
levande område med många kvaliteter inte minst för barn och barnfamiljer.  
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Datum: 2024-01-31 
Diarienummer: KS-2023/2462.313 

ORDFÖRANDEFÖRSLAG  
Kommunstyrelsen 

  

Ärende 14 Planprogram för gymnasieområdet (Gymnasiet 
4, Gymnasiet 5, del av Stuvsta gård 1:1 och del av Stuvsta 
gård 1:32) inom kommundelen Sjödalen – beslut om 
planuppdrag 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att ge kommunstyrelsens förvaltning i uppdrag 

att i planprogrammet för gymnasieområdet beakta behovet av utrymme för 

spontanidrott för att förstärka Kvarnbergsplan som idrottskluster. 

 

Sara Heelge Vikmång (S) 

Kommunstyrelsens ordförande 
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Datum: 2024-01-31 
Diarienummer: Dnr 

RESERVATION 
Kommunstyrelsen 

 

Ärende 14 Planprogram för gymnasieområdet (Gymnasiet 
4, Gymnasiet 5, del av Stuvsta gård 1:1 och del av Stuvsta 
gård 1:32) inom kommundelen Sjödalen – beslut om 
planuppdrag 

Gymnasieområdet och Kvarnbergsplan är en plats med stor potential att 
utvecklas till ett mycket attraktivt område när den nya Huddingehallen och 
alla planerade idrottsfunktioner kommer på plats. Moderaterna har sedan 
arbetet med gymnasieområdet påbörjades framfört behovet och framförallt 
möjligheten av att skapa ett samlat idrottskluster som är lättillgängligt med 
buss från större delen av kommunen, och kanske i framtiden lämpligt för 
spårbunden trafik. På samma sätt som man agerat när man samlat väldigt 
många idrotter i den kommande hallen för att bättre kunna samutnyttja 
stödfunktioner m.m. bör man inkludera även fotbollen i detta idrottskluster. 

Genom att inte inkludera den troligtvis vanligaste lagidrotten vars utövare 
högljutt efterfrågar fler fullstora planer, och inte ta hänsyn till 
Huddingebornas önskemål och behov tror vi att det Socialdemokratiska 
styret begår ett stort misstag. Om kommunen inte avsätter platsen och 
ytorna som krävs när kommunen växer så kommer Huddingebornas tillgång 
till idrott och fritidssysslor stadigt krympa.  

Vidare kommer gestaltningen av den tillkommande exploateringen vara av 
stor vikt när massiva byggnader samt hög och tät bebyggelse tillkommer i 
en miljö som i det omedelbara närområdet präglas av låg bebyggelse, 
traditionell arkitektur och grönska. Här är ett område där kommunen om den 
agerar ansvarsfullt och omsorgsfullt kan tillföra ett relativt stort antal 
bostäder, främst större bostadsrätter och äganderätter, och skapa ett mycket 
levande område med många kvaliteter inte minst för barn och barnfamiljer.  

Slutligen är det positivt att vänsterstyret valde att åtminstone bifalla den del 
av vårt förslag som innefattar utrymme för spontanidrott, men det visar än 
en gång på ett bristande helhetsgrepp från styret.  
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 31 januari 2024 § 15   
    
Diarienummer KS-2023/2391.214    
 

 
 

Avsiktsförklaring mellan Huddinge kommun och Huddinge 
Samhällsfastigheter AB angående planprogram 
Gymnasieområdet inom kommundelen Sjödalen  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Avsiktsförklaring mellan Huddinge kommun och Huddinge Samhällsfastigheter AB 
rörande planprogram Gymnasieområdet inom kommundelen Sjödalen godkänns i 
enlighet med bilaga till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 
2023-11-29. 

 
Sammanfattning 
Det har bedömts att det finns ett behov av ett planprogram för Gymnasieområdet för 
att studera frågor utifrån ett helhetsperspektiv. Gymnasieområdet vid Kvarnbergsplan 
är utpekat för exploatering i både den gällande översiktsplan 2030 och i förslag till ny 
översiktsplan 2050 samt i utvecklingsplanen för centrala Huddinge och projektet 
finns även med i plan för samhällsbyggnad 2023. 
 
Planprogrammet ska fokusera på att utreda övergripande frågor och ska föreslå en 
översiktlig struktur och markanvändning för området. Exempel på övergripande 
frågor som hanteras i programmet är dagvattenshantering inom området, struktur, 
trafik och parkeringslösningar. I programarbetet blir det viktigt att betrakta 
utvecklingen av området på både kort och lång sikt. 
 
Det preliminära programområdet är cirka tio hektar stort och består idag av mark av 
parkliknande karaktär med uppväxta träd, gräsytor och berg i dagen. Programområdet 
ligger i direkt anslutning till väg 226 (Huddingevägen) och inom programområdet 
ligger den befintliga Huddingehallen vilken innehåller både simhall och idrottshall 
samt Huddinge gymnasium. Inom planprogramsområdet pågår dessutom ett arbete 
med att ta fram en ny detaljplan för del av Gymnasiet 4 för en ny sim- och idrottshall 
som ska ersätta den befintliga Huddingehallen. 
 
Programarbetet har en preliminär tidplan som anger godkännande under kvartal 1 
2025. Tanken är att tidsplanen för planprogrammet ska följa tidsplanen för 
detaljplanen för Gymnasiet 4. 
 
Avsiktsförklaringen är en överenskommelse mellan Huddinge kommun och 
Huddinge Samhällsfastigheter AB och avser arbetet med planprogrammet för 
Gymnasieområdet i stadsdelen Sjödalen. Syftet med att teckna en avsiktsförklaring är 
att tydliggöra förutsättningarna för programarbetet, samt lägga grund för kommande 
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detaljplanearbete och genomförande. Avtalet är framtaget och formulerat så att de ska 
fånga de centrala utgångspunkter parterna avser att planprogrammet kommer utgå 
ifrån, samt parternas avsikter under arbetet. 
 
Propositioner 
Ordföranden frågar om sammanträdet kan ajourneras för paus klockan 13:49-13:59 
och finner att så är fallet. 
 
Beslutet ska skickas till 
Huddinge Samhällsfastigheter AB 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 31 januari 2024 § 16   
    
Diarienummer KS-2023/676.142    
 

 
 

Information om risk- och sårbarhetsanalys för Huddinge 
kommun  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen om risk- och sårbarhetsanalys för Huddinge 
kommun till protokollet. 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 31 januari 2024 § 17   
    
Diarienummer KS-2023/2129.142    
 

 
 

Riktlinje för civil beredskap i Huddinge kommun 2024-2027  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

1. Riktlinje för civil beredskap i Huddinge kommun 2024-2027, enligt bilaga 1 till 
förvaltningens tjänsteutlåtande daterat den 29 november 2023, antas. 

2. Riktlinjer för krisberedskap i Huddinge kommun 2020-2023, som antogs av 
kommunfullmäktige den 9 december 2019 (§13), upphävs. 

 
Sammanfattning 
Kommunen ska enligt 2 kap. 1§ i lag (2006:544) om kommuners och regioners 
åtgärder inför och vid extraordinära händelser i fredstid och höjd beredskap (LEH), 
för varje ny mandatperiod, fastställa en plan för hur den ska hantera extraordinära 
händelser. Enligt förordning (2006:637) om kommuners och regioners åtgärder inför 
och vid extraordinära händelser i fredstid och höjd beredskap ska kommunen 
dessutom ha de planer som behövs vid höjd beredskap. 
 
Riktlinje för civil beredskap i Huddinge kommun 2024-2027 (bilaga 1) föreslås 
utgöra kommunens styrdokument för fredstida krisberedskap och civilt försvar. 
 
Dokumentet styr vilken roll nämnder, kommunstyrelsen och bolag (Huddinge 
Samhällsfastigheter AB och Huge Bostäder AB) har i det förebyggande och 
förberedande arbetet samt vid inträffade allvarliga händelser. Vidare ställs krav på 
vilken förmåga koncernen ska ha för att kunna hantera allvarliga händelser och uppnå 
riktlinjens syften. Det tydliggörs också hur planering och uppföljning inom området 
civil beredskap ska genomföras. 
 
Riktlinjen innehåller slutligen en beskrivning av det arbete som planeras för åren 
2024-2027 för att möta de utmaningar som framgår av kommunens risk- och 
sårbarhetsanalys. 
 
Överläggning 
Sara Heelge Vikmång (S), Nujin Alacabek (V), Felix Byström (SD) och Aza 
Cheragwandi (S) yttrar sig i ärendet innan överläggningen förklaras avslutad. 
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Propositioner 
Nujin Alacabek (V) yrkar att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att 
besluta enligt följande: 
- En inventering ska göras av kommunens skyddsrum och skicken samt 
tillgängligheten för dessa 
- En lista över Huddinges civilförsvarsorganisationer ska bifogas riktlinjerna. 
 
Felix Byström (SD) biträder Nujin Alacabeks (V) tilläggsyrkande. 
 
Aza Cheragwandi (S) yrkar att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag till beslut och avslag till Nujin 
Alacabeks (V) tilläggsyrkande. 
 
Ordföranden ställer förvaltningens förslag till beslut mot Nujin Alacabeks (V) 
tilläggsyrkande och finner att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag till beslut. 
 
Reservationer 
Nujin Alacabek (V), Felix Byström (SD) och Martin Nigals (SD) reserverar sig mot 
beslutet till förmån för Nujin Alacabeks (V) tilläggsyrkande. 
 
Beslutet ska skickas till 
Samtliga nämnder 
Huddinge Samhällsfastigheter AB 
Huge Bostäder AB 
Länsstyrelsen i Stockholms län 

  



 
 

Huddinge kommun 
Kommunstyrelsen 
2024-01-31 
 
 
 

Förslag 
 
Ärende 17: Riktlinje för civil beredskap i Huddinge kommun 2024–2027 
 
Förslag till beslut 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige 
1. Riktlinje för civil beredskap i Huddinge kommun 2024-2027, enligt bilaga 1 till 
förvaltningens tjänsteutlåtande daterat 29 november 2023 antas med tillägg enligt 
punkten 2 i förslagsskrivelsen. 
 
2. Riktlinjer för civil beredskap i Huddinge kommun 2024-2027 antas med tillägg enligt 
följande: 
- En inventering ska göras av kommunens skyddsrum och skicken samt tillgängligheten 
för dessa.  
- En lista över Huddinges civilförsvarsorganisationer ska bifogas riktlinjerna.  
  
3.  Riktlinjer för krisberedskap i Huddinge kommun 2020–2023, som antogs av 
kommunfullmäktige 9 december 2019 (§13), upphävs. 
 
Bakgrund 
 
Givet det allvarliga läget i vår omvärld är det viktigt att Huddinge kommun nu antar 
riktlinjer för civil beredskap. Riktlinjerna innefattar viktiga aspekter så som totalförsvar 
och krisberedskap.  
 
Trots att det är Myndigheten för samhällsskydd och beredskap (MSB) som har det 
övergripande ansvaret vad gäller skyddsrumsplatser menar vi att det i riktlinjerna för civil 
beredskap bör ingå en inventering av de skyddsrum som finns i Huddinge, om de går att 
iordningsställa på den tid som finns reglerad och hur det fungerar att ta sig in i 
skyddsrummen för personer som inte bor i den fastighet där skyddsrummen är 
lokaliserade.  
 
En stor del av Huddinges civila beredskap bygger på de frivilliga 
försvarsorganisationerna. Vänsterpartiet menar att en förteckning över vilka 
civilförsvarsorganisationer som finns i Huddinge och hur kommunen fortsättningsvis ska 
arbeta med dessa.  
 
 
Nujin Alacabek (V)  Robert Forsman (V) 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 31 januari 2024 § 18   
    
Diarienummer KS-2023/2607.112    
 

 
 

Revidering av reglemente för krisledningsnämnden  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

1. Reglemente för krisledningsnämnden, enligt bilaga 1 till förvaltningens 
tjänsteutlåtande, daterat den 29 november 2023 och reviderat den 25 januari 2024, 
antas. 

2. Reglemente för krisledningsnämnden, (bilaga 3) som antogs av 
kommunfullmäktige den 9 december 2019 (§21), upphävs. 

3. Reglemente för kommunstyrelsen, som antogs av kommunfullmäktige den 24 april 
2023 (§14), ändras till lydelsen i bilaga 4 till förvaltningens tjänsteutlåtande, daterat 
den 29 november 2023 och reviderat den 25 januari 2024. 

 
Sammanfattning 
I Överenskommelse om kommunernas krisberedskap som slutits mellan Myndigheten 
för samhällsskydd och beredskap (MSB) och Sveriges Kommuner och Regioner 
(SKR) framgår att en kommun ska besluta om reglementet för krisledningsnämnden i 
början av varje mandatperiod. 
 
I årets revidering har i stort två förändringar gjorts: 
1. Reglementet har försetts med nämndspecifika kompletteringar till nämndens 
arbetsformer som annars främst regleras i gemensamt reglemente för styrelse och 
nämnder i Huddinge kommun (HKF 9010). 
2. I det reviderade förslaget till reglemente har skrivningen om att kommunstyrelsens 
arbetsutskott (KSAU) utgör krisledningsnämnd (§9 i befintligt reglemente) ändrats 
eftersom nu gällande skrivning kan feltolkas. 
 
Formuleringar om att KSAU utgör krisledningsnämnd förekommer även i 
kommunstyrelsens reglemente. I det fallet föreslås att formuleringen tas bort. 
 
Beslutet ska skickas till 
Samtliga nämnder 
Länsstyrelsen i Stockholms län 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 31 januari 2024 § 19   
    
Diarienummer KS-2023/804.119    
 

 
 

Inför öppen bokföring med privata välfärdsutövare enligt LOV 
– svar på motion väckt av Nujin Alacabek, Niklas Bougt, Malin 
Ahlgren, Robert Forsman, Britt Björneke och Auburn Daniels 
(samtliga V)  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Mot bakgrund av vad som framgår av kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänsteutlåtandet, daterat den 29 november 2023, avslås motionen. 

 
Sammanfattning 
Nujin Alacabek, Niklas Bougt, Malin Ahlgren, Robert Forsman, Britt Björneke och 
Auburn Daniels (samtliga V) har väckt motionen ”Inför öppen bokföring med privata 
välfärdsutövare enligt LOV” i fullmäktige. Förslagsställarna skriver att det finns 
behov av att se över vad skattepengarna går till och att metoden ”Öppen bokföring” 
skulle öka transparensen för politiker och medborgare. Med hänvisning till det yrkar 
motionärerna att Huddinge inför öppen bokföring för verksamheter inom vård och 
omsorg som har avtal enligt LOV. 
 
Motionen har sänts på remiss till vård- och omsorgsnämnden som anser att 
intentionerna är goda men att det i dagsläget saknas förutsättningar för att införa 
öppen bokföring som krav i avtalen med utförare inom valfrihetssystemen. Begreppet 
behöver förklaras mer ingående och syftet behöver fastslås så att det råder enighet 
kring vad som avses och hur en granskad bokföring ska bedömas. 
 
Då varken kommunstyrelsens förvaltning, socialförvaltningen eller Sveriges 
Kommuner och Regioner känner till att krav på öppen bokföring tillämpats vid 
upphandling av välfärdstjänster finns inga lärdomar att inhämta från andra 
kommuner. Inte heller finns några nationella riktlinjer att ta hjälp av. 
 
Precis som vård- och omsorgsnämnden anser kommunstyrelsens förvaltning att det 
som behöver stärkas ytterligare är möjligheten för kommunen att säga nej till företag 
redan i samband med ansökan, det vill säga sätta stopp för oseriösa företag redan 
innan de hamnar i LOV-systemet. 
 
Mot bakgrund av ovanstående bör motionen avslås. 
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Överläggning 
Sara Heelge Vikmång (S), Nujin Alacabek (V), Felix Byström (SD) och Tomas Selin 
(C) yttrar sig i ärendet innan överläggningen förklaras avslutad. 
 
Propositioner 
Nujin Alacabek (V) yrkar att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att 
bifalla motionen. 
 
Felix Byström (SD) biträder Nujin Alacabeks (V) bifallsyrkande. 
 
Tomas Selin (C) yrkar att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag till beslut. 
 
Ordföranden ställer förvaltningens förslag till beslut mot Nujin Alacabeks (V) 
bifallsyrkande och finner att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag till beslut. 
 
Reservationer 
Nujin Alacabek (V), Felix Byström (SD) och Martin Nigals (SD) reserverar sig mot 
beslutet till förmån för Nujin Alacabeks (V) bifallsyrkande. 
 
Protokollsanteckningar 
Felix Byström (SD) anmäler en protokollsanteckning som biläggs protokollet. 
 
Beslutet ska skickas till 
Remissinstansen 

  



 
 

Huddinge kommun 
Kommunstyrelsen 
2024-01-31 
 
 
 

Förslag 
 
19. Inför öppen bokföring med privata välfärdsutövare enligt LOV – 
svar på motion väckt av Nujin Alacabek, Niklas Bougt, Malin Ahlgren, 
Robert Forsman, Britt Björneke och Auburn Daniels (samtliga V) 
 
Förslag till beslut 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige 
1. Motionen bifalls i sin helhet.  
 
Bakgrund 
 
Vänsterpartiet har lagt en motion om att införa öppen bokföring för upphandlade 
verksamheter enligt Lagen om valfrihet (LOV). Tanken med motionen är att öppen 
bokföring ska göra det underlätta för kommunen att följa de privata bolagens 
verksamhet. Under de senaste 16 åren har det tidigare borgerliga styret i Huddinge valt 
att sälja ut stora delar av Huddinges välfärd. I dagsläget bedrivs 30 procent av 
hemtjänsten av privata utförare. 30 funktionshindersverksamheter inom i daglig 
verksamhet utförs idag av privata utförare. Behovet av ökad insyn för kommunen i 
dessa verksamheter är uppenbart.  
 
I motionssvaret framhäver man att det i dagsläget inte finns några kommuner där öppen 
bokföring praktiseras vid LOV. Samtidigt bör kommunen vara innovativ och 
framåtsyftande vad gäller privata utförare i välfärden. En liknande motion har också 
lagts fram av Vänsterpartiet i Region Stockholm. Syftet med den öppna bokföringen är i 
grunden att företagen ska agera självreglerande mot oskäligt stora vinstuttag eftersom 
dessa måste redovisas öppet och transparent.   
 
 
Nujin Alacabek (V)  Robert Forsman (V) 
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Datum: 2024-01-31 

PROTOKOLLSANTECKNING 
Kommunstyrelsen 

Ärende 19: Inför bokföring med privata välfärdsutövare 
enligt LOV 

Sverigedemokraterna har en annan inställning till privata välfärdsutövare än 
Vänsterpartiet. Vi ser det som positivt att det finns många alternativ för 
Huddinges invånare, så att man kan välja den aktör som bäst passar ens 
önskemål. Vi tror inte att de privata aktörerna är ute efter att leverera dålig 
kvalitet och höga vinster, utan att de vill driva en uppskattad verksamhet, med 
hög kvalitet som är mer effektiv än den kommunala verksamheten. 

Oavsett inställning till om det ska finnas privata välfärdsutövare eller inte ser vi 
positivt på ökad transparens. Uppenbart är att privata aktörer många gånger har 
varit bättre än kommunala aktörer på att leverera hög kvalitet till ett lågt pris, vi 
ser således den ökade transparensen som en möjlighet för kommunen att lära sig 
– snarare än att straffa privata aktörer. 

 

 

 

 

Felix Byström 

Sverigedemokraterna 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 31 januari 2024 § 20   
    
Diarienummer KS-2023/663.119    
 

 
 

Öka graden av närproducerat kött i Huddinge – svar på 
motion väckt av Martin Nigals (SD) och Sven Pernils (SD)  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Med hänvisning till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 29 
november 2023, avslås motionens första och andra yrkande, medan det tredje 
yrkandet anses besvarat. 

 
Sammanfattning 
Martin Nigals (SD) och Sven Pernils (SD) har den 20 mars 2023 väckt en motion om 
att öka graden av närproducerat kött i Huddinge. Motionärerna yrkar att: 
 
”Kommunen låter utreda hur man kan bidra till att öka graden av närproducerat kött i 
Huddinge.” 
 
”Kommunen undersöker förutsättningarna för att inskaffa egna djur för uppfödning 
av lokala bönder.” 
 
”Kommunen tillser så att närproducerat kött i så stor utsträckning som möjligt 
tillhandahålles kommunens äldreboenden och elever i Huddinge.” 
 
Kommunstyrelsens förvaltning anser att det inte finns något behov av att tillsätta en 
utredning enligt motionärernas förslag, då det är svårt att se vad en sådan utredning 
skulle medföra för nytta. Att hålla eller hyra in djur för naturbete görs av såväl 
kommunen som av andra aktörer i Huddinge redan idag. 
 
Inköp av djur som hyrs in hos lokala bönder bedöms dock inte vara lämpligt om 
syftet är att kringgå upphandlingsreglerna. Förfarandet riskerar även att vara 
kostnadsdrivande om syftet är att köttet från de upphandlade djuren ska serveras i 
kommunens offentliga måltider. Även om det vore tillåtet är den mängd nötkreatur 
som skulle krävas för att täcka kommunens behov mycket stor. Förfarandet bedöms 
därmed varken vara lämpligt eller realistiskt att genomföra. 
 
Eftersom det vid en upphandling inte är tillåtet att ställa krav på hur nära eller hur 
långt bort en produkt är odlad eller producerad, är det inte möjligt att i kommunens 
upphandlingar av livsmedel ställa krav på att produkterna ska vara närproducerade. 
Däremot är det möjligt att ställa krav som omfattas av svensk lagstiftning, vilket 
också görs. 
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Med hänvisning till ovanstående föreslår kommunstyrelsens förvaltning att motionens 
första och andra yrkande avslås och att motionens tredje yrkande anses besvarat. 
 
Överläggning 
Sara Heelge Vikmång (S), Martin Nigals (SD) och Rasmus Lenefors (S) yttrar sig i 
ärendet innan överläggningen förklaras avslutad. 
 
Propositioner 
Martin Nigals (SD) yrkar att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att 
bifalla motionen. 
 
Rasmus Lenefors (S) yrkar att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag till beslut. 
 
Ordföranden ställer förvaltningens förslag till beslut mot Martin Nigals (SD) 
bifallsyrkande och finner att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag till beslut. 
 
Reservationer 
Felix Byström (SD) och Martin Nigals (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
Martin Nigals (SD) bifallsyrkande. 
 
Beslutet ska skickas till 
Förskolenämnden 
Grundskolenämnden 
Gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden 
Vård- och omsorgsnämnden 
Natur- och stadsmiljönämnden 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 31 januari 2024 § 21   
    
Diarienummer KS-2023/1403.119    
 

 
 

Servering av viltkött inom Huddinge kommuns verksamheter 
– svar på motion väckt av Martin Nigals (SD)  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Med hänvisning till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 29 
november 2023, anses motionen besvarad. 

 
Sammanfattning 
Martin Nigals (SD) har den 12 juni 2023 väckt en motion i kommunfullmäktige om 
servering av viltkött inom Huddinge kommuns verksamheter. Motionären yrkar att: 
- Kommunstyrelsen får i uppdrag att revidera Huddinge kommuns måltidspolicy till 
att uppmuntra användningen av viltkött från svenska leverantörer samt, där det är 
möjligt, gynna lokala företag och lantbrukare. 

- Kommunstyrelsen får i uppdrag att se över nuvarande och framtida berörda 
upphandlingar och där ta in viltkött från svenska leverantörer samt, där det är möjligt, 
gynna lokala företag och lantbrukare. 

- Kommunstyrelsens förvaltning anser att det är positivt att, när det är möjligt, byta ut 
köttprodukter av till exempel nöt eller fläsk mot viltprodukter. Eftersom det inte finns 
något i kommunens nuvarande måltidspolicy som hindrar servering av viltkött, anser 
kommunstyrelsens förvaltning att det inte föreligger något behov av att revidera 
måltidspolicyn. 
 
Kommunen har redan idag upphandlade livsmedelsavtal som möjliggör inköp av 
svenskt viltkött. Att ställa särskilda krav på att viltköttet ska vara från närområdet är 
inte förenligt med lagen om offentlig upphandling. Lokala producenter har dock 
möjlighet att delta i upphandlingar redan idag. Kommunstyrelsens förvaltning 
bedömer därför att det inte finns något behov av att se över berörda upphandlingar. 
 
Med hänvisning till ovanstående föreslår kommunstyrelsens förvaltning att motionen 
anses besvarad. 
 
Överläggning 
Sara Heelge Vikmång (S), Martin Nigals (SD) och Rasmus Lenefors (S) yttrar sig i 
ärendet innan överläggningen förklaras avslutad. 
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Propositioner 
Martin Nigals (SD) yrkar att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att 
bifalla motionen. 
 
Rasmus Lenefors (S) yrkar att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag till beslut. 
 
Ordföranden ställer förvaltningens förslag till beslut mot Martin Nigals (SD) 
bifallsyrkande och finner att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag till beslut. 
 
Reservationer 
Felix Byström (SD) och Martin Nigals (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
Martin Nigals (SD) bifallsyrkande. 
 
Beslutet ska skickas till 
Förskolenämnden 
Grundskolenämnden 
Gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 31 januari 2024 § 22   
    
Diarienummer KS-2023/1194.119    
 

 
 

Framtagande av yrkespärm – svar på motion väckt av Felix 
Byström, Alexandra Ghialamas och Sven Pernils (samtliga 
SD)  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Mot bakgrund av vad som framgår av kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänsteutlåtande, daterat den 29 november 2023, avslås motionen. 

 
Sammanfattning 
I maj 2023 väcktes i fullmäktige motionen ”Framtagande av yrkespärm” av Felix 
Byström, Alexandra Ghialamas och Sven Pernils (samtliga SD). Förslagsställarna 
skriver att matchningsproblemen på svensk arbetsmarknad är påtagliga och för att 
förbättra den bör skolorna ta ett större ansvar. Därför föreslår de ”att gymnasie- och 
arbetsmarknadsförvaltningen får i uppdrag att ta fram en yrkespärm för bristyrken 
med utbildningskrav, ingångs- och medellöner för dessa samt tillhandahåller 
yrkespärmen för Huddinges alla grund- och gymnasieskolor.” 
 
Motionen har gått på remiss till gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden. I sitt 
remissvar skriver nämnden att studie- och yrkesvägledarna har tillgång till en mängd 
av prognoser och underlag rörande arbetsmarknaden som tillhandahålls av ett flertal 
myndigheter och samhällsaktörer. Däribland Arbetsförmedlingen, Statistiska 
centralbyrån (SCB), skol- och utbildningsaktörer samt olika bransch- och 
fackorganisationer. Prognoserna är lättillgängliga och tillhandahålls i huvudsak på 
myndigheternas och aktörernas hemsidor, men även i sociala medier. 
 
I ljuset av det menar nämnden att motionärernas förslag på yrkespärm redan 
tillhandahålls, men i digitalt format. Det digitala formatet är önskvärt då fakta kan 
förändras snabbt dessutom minimeras det administrativt merarbetet. 
 
Kommunstyrelsens förvaltning konstaterar att studie- och yrkesvägledarna arbetar 
aktivt med att vägleda, motivera och informera elever om olika framtids- och 
karriärvägar och i det arbetet använder sig av olika myndigheters och andra aktörers 
digitala material då det är tillgängligare, billigare och flexiblare än en fysisk 
yrkespärm. Mot den bakgrunden ska motionen avslås. 
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Överläggning 
Sara Heelge Vikmång (S), Felix Byström (SD) och Tomas Selin (C) yttrar sig i 
ärendet innan överläggningen förklaras avslutad. 
 
Propositioner 
Felix Byström (SD) yrkar att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att 
bifalla motionen. 
 
Tomas Selin (C) yrkar att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag till beslut. 
 
Ordföranden ställer förvaltningens förslag till beslut mot Felix Byströms (SD) 
bifallsyrkande och finner att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag till beslut. 
 
Reservationer 
Felix Byström (SD) och Martin Nigals (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för 
bifallsyrkandet. 
 
Beslutet ska skickas till 
Remissinstansen 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 31 januari 2024 § 23   
    
Diarienummer KS-2023/788.119    
 

 
 

Utred förutsättningarna för kolloverksamhet för juniorer och 
seniorer – svar på motion väckt av Bo Källström (L)  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Med hänvisning till ordförandeförslaget, daterat den 31 januari 2024, anses motionen 
besvarad. 

 
Sammanfattning 
Den 20 mars 2023 väckte Bo Källström (L) en motion om att utreda förutsättningarna 
för kolloverksamhet för juniorer och seniorer. 
 
Motionären menar att den växande ofrivilliga ensamheten bland våra årsrika invånare 
har vuxit till ett folkhälsoproblem. Samtidigt finns önskemål att Huddinge kommun 
erbjuder ungdomar möjligheten till sommarkollo, därför föreslår motionären att 
kommunen genomför en utredning av förutsättningarna för att eventuellt kunna 
erbjuda sommarkollo till barn och årsrika. 
 
Motionen har gått på remiss till vård- och omsorgsnämnden, socialnämnden samt 
kultur- och fritidsnämnden. I samtliga remissvar framhålls att verksamhet riktad till 
unga och äldre redan bedrivs av kommunala och icke-kommunala aktörer. Ingen av 
remissinstanserna ställer sig positiv till förslaget om en utredning av förutsättningarna 
för att eventuellt kunna erbjuda sommarkollo till barn och årsrika. 
 
Ambitionen är vidare att bryta ofrivillig ensamhet genom breda insatser som når alla 
äldre och yngre i kommunen snarare än en verksamhet som endast når en relativt sett 
liten grupp under en begränsad tid. 
 
Mot bakgrund av ovanstående anser kommunstyrelsens förvaltning att motionen bör 
avslås. 
 
Överläggning 
Sara Heelge Vikmång (S), Carl-Otto Engberg (L), Eeva Laine (S) och Nujin 
Alacabek (V) yttrar sig i ärendet innan överläggningen förklaras avslutad. 
 
Propositioner 
Sara Heelge Vikmång (S) yrkar att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att 
motionen anses besvarad. 
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Carl-Otto Engberg (L) yrkar att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att 
bifalla motionen. 
 
Nujin Alacabek (V) biträder Carl-Otto Engbergs (L) bifallsyrkande. 
 
Ordföranden ställer ordförandeförslaget mot Carl-Otto Engbergs (V) bifallsyrkande 
och finner att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att besluta i enlighet 
med ordförandeförslaget. 
 
Reservationer 
Carl-Otto Engberg (L) och Nujin Alacabek (V) reserverar sig mot beslutet till förmån 
för Carl-Otto Engbergs (L) bifallsyrkande. 
 
Beslutet ska skickas till 
Remissinstansen 

  



huddinge..se

Huddinge kommun 
Kommunstyrelsen 
2024-01-31 

Förslag 

Ärende 23. Utred förutsättningar för kolloverksamhet för juniorer och 

seniorer – svar på motion väckt av Bo Källström (L) 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige 
1. Motionen bifalls i sin helhet.

Bakgrund 

Liberalerna föreslår i sin motion att en utredning ska göras om förutsättningarna för att 
erbjuda kolloverksamhet för barn samt för ensamma äldre. Vänsterpartiet menar att 
motionen är viktig och att den kommer åt en viktig aspekt av ensamheten bland äldre 
där ett miljöombyte också kan vara bra och stimulerande. Dessutom menar vi att det bör 
finnas rum för att på sikt även tillskapa medel genom den överenskommelse 
Vänsterpartiet har med mittenstyret gällande kolloverksamhet för barn. I vår 
överenskommelse ingår medel för avgiftsfria sommaraktiviteter för barn i 
socioekonomiskt utsatta områden.  

En sådan modell efterfrågas av PRO och SPF och har också implementerats i 
Sundbybergs kommun. Vi menar att det är tydligt att det finns ett behov av sådana 
verksamheter även om de, som det anges i svaret, bara når en begränsad grupp och 
under en begränsad tid. I den modell som finns i Sundbyberg finns nackdelen att de 
äldre själva måste lägga ut pengar för sina omkostnader och att dessa sedan betalas av 
kommunen. Vi menar att ett införande av en liknande modell i Huddinge bör ske utan att 
de äldre eller föräldrar till barnen som kommer i fråga för kolloverksamhet behöver ta 
pengar ur egen ficka.  

Folkhögskolan PRO anordnar redan i dagsläget en form av kolloverksamhet för sina 
medlemmar. En möjlighet utifrån motionens intention vore att upprätta ett IOP-avtal med 
PRO gällande denna verksamhet och låta denna fortsätta och även breddas. Liknande 
IOP-avtal kan också tas fram för en organisation som erbjuder kolloverksamhet för barn. 

Ovan är att betrakta som medskick. Vad Liberalernas motion omfattar är nämligen en 
utredning av förutsättningarna för att inrätta kolloverksamhet för barn och ensamma 
äldre. Vänsterpartiet menar att motionssvaret till stor del reser frågetecken gällande en 
potentiell kolloverksamhet. Dessa frågetecken är en utredning ämnade att räta ut.  
Nujin Alacabek (V)  Robert Forsman (V) 
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Datum: 2024-01-31 
Diarienummer: KS-2023/788.119 

ORDFÖRANDEFÖRSLAG 
Kommunstyrelsen 

Ärende 23 Utred förutsättningarna för kolloverksamhet för 
juniorer och seniorer – svar på motion väckt av Bo 
Källström (L) 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Med hänvisning till ordförandeförslag i ärendet, daterad 2024-01-31, anses 

motionen besvarad. 

Sammanfattning 

Den 20 mars 2023 väckte Bo Källström (L) en motion om att utreda 

förutsättningarna för kolloverksamhet för juniorer och seniorer. 

Motionen har gått på remiss till vård- och omsorgsnämnden, socialnämnden 

samt kultur- och fritidsnämnden. Ingen av remissinstanserna tillstyrker 

förslaget om en utredning. I tjänsteutlåtandet förordas istället en bredare 

ansats för att på så vis nå fler äldre och yngre i kommunen, snarare än en 

verksamhet som endast når en relativt sett liten grupp under en begränsad 

tid. 

Mittenstyret delar motionärens ambition om att bryta den ofrivilliga 

ensamheten. Just därför har kultur- och fritidsnämnden och vård- och 

omsorgsnämnden vardera tillförts 750 tkr (sammanlagt 1,5 mnkr) för att 

stärka samverkan kring aktiviteter och mötesplatser. Dels för att bryta äldres 

ensamhet, men också för att stärka Huddinge som en äldrevänlig kommun. 

I kultur- och fritidsnämndens verksamhetsplan för 2024 uppdras även 

kultur- och fritidsnämndens förvaltning att tillsammans med 

socialförvaltningen stärka samverkan kring aktiviteter och mötesplatser för 

att bryta äldres ensamhet i syfte att stärka Huddinge som en äldrevänlig 

kommun. 

Även utifrån vård och omsorgsnämndens verksamhetsplan för 2024 

kommer samverkan mellan olika förvaltningar att intensifieras i syfte att 

minska den ofrivilliga ensamheten. Under 2024 kommer även samverkan 

med primärvården att utvecklas för att gemensamt nå ut med information för 

att motverka ensamhet hos äldre. I enlighet med vetenskap och beprövad 

erfarenhet arbetar verksamheten med att motverka ofrivillig ensamhet, bidra 

till hälsosamma vanor samt ge ett socialt sammanhang. 
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ORDFÖRANDEFÖRSLAG
Kommunstyrelsen

En utredning, även av enklare karaktär, brukar kräva resurser om cirka 200 

tkr. Skulle förslaget bifallas måste resurser därför tas från andra prioriterade 

frågor som redan har en fastställd budget.  

Med hänvisning till det de tre yttrande från nämnderna, tjänsteutlåtandet 

samt det ovan beskrivna arbetet för att minska den ofrivilliga ensamheten 

föreslår Mittenstyret att motionen ska anses besvarad.  

Sara Heelge Vikmång (S) 

Kommunstyrelsens ordförande 
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Sammanträdesdatum Paragraf 
Kommunstyrelsen 31 januari 2024 § 24

Diarienummer KS-2023/1259.919 

Anordna SFU Svenska för ukrainare – svar på motion väckt 
av Bo Källström (L) och Christopher Smith (L) 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Mot bakgrund av vad som framgår av kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänsteutlåtande, daterat den 29 november 2023, ska motionen anses besvarad. 

Sammanfattning 
I maj 2023 väckte Bo Källström (L) och Christopher Smith (L) motionen ”Anordna 
SFU Svenska för ukrainare” i kommunfullmäktige. 

Förslagsställarna skriver att nu när regeringen avsatt 100 miljoner för att Sveriges 
kommuner ska kunna erbjuda de ukrainska flyktingarna undervisning i svenska är det 
dags att även ”Huddinge Kommun erbjuder adekvat utbildning till de ukrainare som 
bor i Huddinge under massflyktsdirektivet”. 

Precis som motionärerna skriver kan dessvärre inget slut på kriget i Ukraina skönjas 
och sannolikt blir de ukrainska massflyktingarna kvar i Huddinge inom överskådlig 
framtid. Det är då viktigt att ge dem de rätta förutsättningarna rörande språket. 

Kommunstyrelsens förvaltning konstaterar att regeringen avsatt stimulansbidrag för 
att uppmuntra kommunerna att erbjuda Svenska För Invandrare (SFI) till 
massflyktingar och att gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden i Huddinge utifrån 
dessa förutsättningar beviljat SFI-utbildning för upp till 350 massflyktingar från 
Ukraina. 

Mot bakgrund av ovanstående ska motionen anses besvarad. 

Överläggning 
Sara Heelge Vikmång (S), Carl-Otto Engberg (L) och Tomas Selin (C) yttrar sig i 
ärendet innan överläggningen förklaras avslutad. 

Beslutet ska skickas till 
Remissinstansen 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 31 januari 2024 § 25   
    
Diarienummer KS-2023/1274.919    
 

 
 

Gör ansökningsprocessen för sommarjobb mer lärorik – svar 
på motion väckt av Hampus Holmgren (M)  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Mot bakgrund av vad som framgår av kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänsteutlåtande, daterat den 29 november 2023, avslås motionen. 

 
Sammanfattning 
I maj 2023 väckte Hampus Holmgren (M) en motion i fullmäktige om att göra 
ansökningsprocessen för sommarjobb mer lärorik. I motionen beskrivs att Sigtuna 
kommun håller CV-kurser som är obligatoriska för den som vill söka sommarjobb. 
Motionären föreslår ”att gymnasie- och arbetsmarknadsförvaltningen får i uppdrag att 
ta fram en ny modell för sommarjobb som har som utgångspunkt att rusta 
ungdomarna med kunskap de behöver för att lätt kunna söka jobb på den reguljära 
arbetsmarknaden.” 
 
Motionen har gått på remiss till gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden. 
 
Gymnasie- och arbetsmarknadsnämndens invändningar mot motionen är främst att 
det finns en risk att generella insatser i form av kunskapshöjande åtgärder i samband 
med feriepraktiken avhåller ungdomar från att söka praktik och att förslaget kommer 
att medföra ökade kostnader för feriepraktiken i form av administration och 
utbildning. 
 
Kommunstyrelsens förvaltning anser att intentionerna med motionen är bra men vill 
framhålla att gymnasieskolan redan har ett långtgående ansvar för att rusta ungdomar 
inför etablering på arbetsmarknaden. Skolan gör detta löpande och har kunskapen om 
vilka förmågor och färdigheter som behöver stärkas hos ungdomarna, och vilka 
åtgärder och insatser som bäst bidrar till det. 
 
Fritidsgården Ungdom 142 i Skogås har också verksamheten ”Slussen” för gruppen 
16–19 år där man bland annat ger stöttning med att göra läxor och att skriva CV och 
söka jobb 
 
Mot bakgrund av ovanstående anser kommunstyrelsens förvaltning att motionen ska 
avslås. 
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Överläggning 
Sara Heelge Vikmång (S), Love Bergström (M) och Tomas Selin (C) yttrar sig i 
ärendet innan överläggningen förklaras avslutad. 
 
Propositioner 
Love Bergström (M) yrkar att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att 
bifalla motionen. 
 
Tomas Selin (C) yrkar att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att besluta i 
enlighet med förvaltningens förslag till beslut. 
 
Ordföranden ställer förvaltningens förslag till beslut mot Love Bergströms (M) 
bifallsyrkande och finner att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag till beslut. 
 
Reservationer 
Love Bergström (M), Hampus Holmgren (M) och Diana Molinsky (M) reserverar sig 
mot beslutet till förmån för Love Bergströms (M) bifallsyrkande. 
 
Beslutet ska skickas till 
Remissinstansen 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 31 januari 2024 § 26   
    
Diarienummer KS-2023/2598.111    
 

 
 

Ansökan om att bilda ett nytt dotterbolag till Huge Bostäder 
AB  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

1. Under förutsättning att bolagsordningen för det föreslagna holdingbolaget med 
firman Huge Bostäder Holdingbolag 2 AB utformas i enlighet med bilaga 3 till 
kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 21 november 2023 i detta 
ärende godkänns bolagsbildningen. 

2. Som styrelse i Huge Bostäder Holdingbolag 2 AB väljs Greger Nilsson, Karin 
Strömberg Ekström samt Ola Salemyr. Som ordförande och vice ordförande i 
styrelsen väljs Greger Nilsson respektive Karin Strömberg Ekström. Samtliga val 
sker för tiden till och med den årsstämma som följer närmast efter det val till 
kommunfullmäktige som förrättas nästa gång. 

3. Som lekmannarevisor Huge Bostäder Holdingbolag AB väljs Elsa Johansson. 
Uppdraget gäller för tiden intill slutet av den årsstämma som följer efter nästa val till 
kommunfullmäktige. 

4. Valen enligt punkterna 2 och 3 sker under förutsättning av att den föreslagna 
bolagsordningen enligt punkten 1 antas av bolagsstämman och registreras av 
Bolagsverket. 

5. Bildandet av upp till fem dotterbolag till Huge Bostäder Holdingbolag 2 AB 
godkänns under förutsättning att ändamålet med bolagsbildningen är att bilda bolag 
till vilket fastigheter överlåts innan bolaget säljs, dvs. att avsikten med dessa bolag är 
att de ska säljas vidare till annan juridisk eller fysisk person. 

 
Sammanfattning 
Huge Bostäder AB har sedan tidigare ett dotterbolag, Huge Bostäder Holdingbolag 
AB, som bildats med syfte att via dotterbolag till detta bolag sälja fastigheter via 
bolagsöverlåtelser. Det finns begränsningar i hur många försäljningar av dotterbolag 
ett aktiebolag kan göra utan att riskera att avyttringarna ses som avyttringar av 
lagertillgångar och antalet transaktioner via dotterdöttrar i ett och samma dotterbolag 
bör inte överstiga fem stycken. 
 
Efter diskussioner med skatterådgivare önskar Huge starta ett nytt Holdingbolag och 
ytterligare upp till fem dotterbolag i syfte att användas för framtida 
fastighetsförsäljningar. Det framtida förfarandet ska följa samma modell som tidigare 
och det dotterbolag till Huge Bostäder AB som är avsett att ersätta det befintliga 
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Huge Bostäder Holdingbolag AB föreslås åsättas en bolagsordning i enlighet med 
bilaga 3 till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 21 november 
2023. Det nya bolaget föreslås heta Huge Bostäder Holdingbolag 2 AB. 
 
Mot bakgrund av att Huge Bostäder AB i dagsläget redan har en bolagsstruktur för 
den aktuella affärsmodellen och att de nu föreslagna nybildningarna av dotter- och 
dotterdotterbolag endast avser att förnya juridiska personer i syfte att undvika 
negativa skattekonsekvenser föreslår kommunstyrelsens förvaltning att de föreslagna 
nybildningarna medges. 
 
Beslutet ska skickas till 
Huge Bostäder AB 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 31 januari 2024 § 27   
    
Diarienummer KS-2022/1216.259    
 

 
 

Policy och riktlinjer för kommunkoncernens 
fastighetsinnehav  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

1. Förslag till Fastighetspolicy för Huddinge kommun, bilaga 1 till kommunstyrelsens 
förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 29 november 2023, antas. 

Kommunstyrelsens beslut 

2. Kommunstyrelsen beslutar, under förutsättning att kommunfullmäktige beslutar 
enligt punkten 1, att 

a. förslag till Riktlinjer för fastighetsinnehav för Huddinge kommun, bilaga 2 till 
kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 29 november 2023, antas. 

b. förslag till Genomförandeplan, bilaga 3 till kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänsteutlåtande daterat den 29 november 2023, antas. 

c. kommunstyrelsens förvaltning får i uppdrag att återkomma med  

förslag på alternativa lösningar på framtida förvaltningsorganisation, inklusive 
ekonomiska och juridiska konsekvenser, senast den 19 juni 2024. 

 
Sammanfattning 
Förslag till Fastighetspolicy för Huddinge kommun syftar till att definiera 
övergripande mål och principer för kommunkoncernens fastighetsinnehav utifrån 
gemensamma och långsiktiga perspektiv. Förslag till Riktlinjer för fastighetsinnehav 
för Huddinge kommun är underställda policyn och ska utgöra kommunens 
övergripande styrdokument gällande förvaltning, utveckling, ansvarsfördelning och 
samverkan gällande fastighetsinnehavet. Förslag till genomförandeplanen 
sammanfattar det fortsatta utvecklingsarbete som behöver ske för att uppnå syfte och 
mål med de nya styrdokumenten. 
 
Varken policy eller riktlinjer anger vem det är som ansvarar för att utföra vad. Förslag 
till riktlinjer anger att parallella organisationer ska undvikas och att 
fastighetsförvaltning ska vara samlad, strukturerad och koncentrerad. Förslag till 
beslut omfattar därmed även ett uppdrag till kommunstyrelsens förvaltning att 
återkomma med förslag på alternativa lösningar på framtida förvaltningsorganisation, 
inklusive ekonomiska och juridiska konsekvenser. 
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Överläggning 
Sara Heelge Vikmång (S) och Nujin Alacabek (V) yttrar sig i ärendet innan 
överläggningen förklaras avslutad. 
 
Propositioner 
Nujin Alacabek (V) yrkar att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att 
besluta enligt följande: 
1. Förslag till Fastighetspolicy för Huddinge kommun, bilaga 1 till kommunstyrelsens 
förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 29 november 2023, antas med 
Vänsterpartiets ändringar enligt punkterna 1a, 1b samt 1c.  
a. Ett tillägg till fastighetspolicyn görs som reglerar att Huddinge kommun i första 
hand upplåter mark som tomträtt och i andra hand överväger markförsäljning.  
b. Ett tillägg till fastighetspolicyn görs om att kommunen ska ta ett helhetsgrepp kring 
sina exploateringsfastigheter för att förebygga att de inte nyttjas på ett oönskat sätt.  
c. Ett tillägg görs under punkten Utveckling i fastighetspolicyn som innebär att 
punkten avyttra får följande nya lydelse ”avyttra fastigheter som inte nyttjas och inte 
är av strategisk betydelse för hållbar utveckling eller kan nyttjas för 
föreningsverksamhet eller mötesplatser för Huddingeborna.” 
 
Sara Heelge Vikmång (S) yrkar att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag till beslut och avslag till Nujin 
Alacabeks (V) yrkande. 
 
Ordföranden ställer förvaltningens förslag till beslut mot Nujin Alacabeks (V) 
ändringsyrkande och finner att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag till beslut. 
 
Reservationer 
Nujin Alacabek (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget ändringsyrkande. 
 
Beslutet ska skickas till 
Samtliga nämnder och bolag 

  



 
 

Huddinge kommun 
Kommunstyrelsen 
2024-01-31 
 
 
 

Förslag 
 
Ärende 27: Policy och riktlinjer för kommunens fastighetsinnehav  
 
Förslag till beslut 
 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige 
1. Förslag till Fastighetspolicy för Huddinge kommun, bilaga 1 till kommunstyrelsens 
förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 29 november 2023, antas med Vänsterpartiets 
ändringar enligt punkterna 1a, 1b samt 1c. 
a. Ett tillägg till fastighetspolicyn görs som reglerar att Huddinge kommun i första hand 
upplåter mark som tomträtt och i andra hand överväger markförsäljning. 
b. Ett tillägg till fastighetspolicyn görs om att kommunen ska ta ett helhetsgrepp kring 
sina exploateringsfastigheter för att förebygga att de inte nyttjas på ett oönskat sätt.   
c. Ett tillägg görs under punkten Utveckling i fastighetspolicyn som innebär att punkten 
avyttra får följande nya lydelse ”avyttra fastigheter som inte nyttjas och inte är av 
strategisk betydelse för hållbar utveckling eller kan nyttjas för föreningsverksamhet 
eller mötesplatser för Huddingeborna.” 
 
Kommunstyrelsens beslut 
2. Kommunstyrelsen beslutar, under förutsättning att kommunfullmäktige beslutar enligt 
punkten 1, att 
a. förslag till Riktlinjer för fastighetsinnehav för Huddinge kommun, bilaga 2 till 
kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 29 november 2023, antas. 
b. förslag till Genomförandeplan, bilaga 3 till kommunstyrelsens förvaltnings 
tjänsteutlåtande daterat 29 november 2023, antas.  
c. kommunstyrelsens förvaltning får i uppdrag att återkomma med förslag på alternativa 
lösningar på framtida förvaltningsorganisation, inklusive ekonomiska och juridiska 
konsekvenser, senast 19 juni 2024.   
 
Bakgrund 
 
Förslaget till policy för kommunens fastighetsinnehav är ett viktigt dokument för att 
reglera hur kommunen långsiktigt och i det dagliga arbetet ska förvalta sina fastigheter. 
Vänsterpartiet menar att policyn över lag är bra men anser att det finns några tillägg vi 
önskar göra för att förtydliga och göra policyn mer hållbar och visa på kommunens 
långsiktiga ansvarstagande. 
 
I Huddinge har det under en lång tid funnits en trend där mark har sålts till privata 
aktörer i stället för att behållas i kommunal ägo genom upplåtelse via tomträtt. 
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Upplåtelse via tomträtt gör att kommunen långsiktigt behåller sin rådighet över 
markfrågorna vilket är viktigt för att kunna utveckla kommunen på det sätt politiken och 
medborgarna önskar snarare än att vara beroende av företag. 
 
Huddinge kommun äger i dagsläget ett stort antal exploateringsfastigheter. I vissa fall 
används dessa till oönskade verksamheter och skapar otrygghet i närområdet. 
Vänsterpartiet menar att det är viktigt att exploateringsfastigheterna sköts på ett sådant 
sätt att de inte blir tillhåll för oönskad eller kriminell verksamhet, förfular eller skapar 
otrygghet i närområdet. 
 
Avsnittet om Utveckling i fastighetspolicyn innehåller också en allt för vid bedömning av 
vilka fastigheter som potentiellt sett kan säljas. Vänsterpartiet menar att det inte är 
rimligt att alla fastigheter som inte har en strategisk betydelse för hållbar utveckling ska 
kunna säljas. Punkten bör därför kompletteras med att fastigheter som inte heller kan 
användas för föreningsverksamhet eller som mötesplatser för Huddingeborna kan 
avyttras.  
 
 
Nujin Alacabek (V)  Robert Forsman (V) 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 31 januari 2024 § 28   
    
Diarienummer KS-2023/2445.184    
 

 
 

Avfallstaxa 2024  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Förslag till avfallstaxa, så som de framgår av skrivelsen daterad 2023-10-19 från 
SRV Återvinning AB, antas och börjar tillämpas från och med den 1 mars 2024. 

 
Sammanfattning 
Förslag till avfallstaxa för 2024 har inkommit den 7 november till kommunen. 
Grundavgiften höjs med 12 – 19 procent, bland annat på grund av att ansvaret för 
förpackningsinsamlingen överförs till kommunerna. Därutöver tillkommer höjningar 
per hämtningstjänst på mellan 8 – 27 procent.  
 
Förvaltningen framhåller att dialogen med ägarkommunerna bör stärkas i SRV:s 
årliga arbete med att ta fram avfallstaxa. 
 
Överläggning 
Sara Heelge Vikmång (S) och Felix Byström (SD) yttrar sig i ärendet innan 
överläggningen förklaras avslutad. 
 
Felix Byström och Martin Nigals (SD) deltar inte i beslutet. 
 
Propositioner 
Sara Heelge Vikmång (S) yrkar att kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige att 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag till beslut. 
 
Protokollsanteckningar 
Felix Byström (SD) anmäler en protokollsanteckning som biläggs protokollet. 
 
Beslutet ska skickas till 
Natur- och stadsmiljönämnden 
SRV Återvinning AB 
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Datum: 2024-01-31 

PROTOKOLLSANTECKNING 
Kommunstyrelsen 

Ärende 28: Avfallstaxa 2024 

Processen kring avfallstaxan har varit under all kritik. Ägarkommunerna har 
involverats sent i processen och SRV har inte kommit till kommunstyrelsen för att 
gå igenom underlaget inför beslutet. Det underlag som SRV har inkommit med 
inför beslutet kan inte beskrivas som annat än bristfälligt. 

Enligt SRV:s underlag är det framför allt höga drivmedelspriser som påverkar 
verksamheten. En övervägande majoritet av SRV:s lastbilar körs på HVO, som 
efter en sänkt reduktionsplikt har rasat i pris. Jämfört med genomsnittspriset för 
2022 och 2023 ligger priset för 2024 27 procent lägre, trots det föreslås en höjning 
av avgifterna på upp till 27 procent. 

Ett annat skäl som lyfts är övertagande av och utbyggnad av fastighetsnära 
insamling av förpackningar, där höjningen motiveras av osäkerheten kring om 
ersättningsmodellen kommer att täcka hela kostnaden för insamlingen. Givet den 
balanserade vinst som SRV har borde denna osäkerhet kunna hanteras utan 
avgiftshöjningar för 2024, skulle ersättningsmodellen visa sig vara bristfällig blir 
det då lämpligt att göra justeringar inför 2025. 

Det rimliga tillvägagångssättet för att hantera avfallstaxan vore att SRV 
specificerar kostnaden för respektive del som ligger till grund för höjningen och 
gör sig tillgängliga för frågor från ägarkommunerna i god tid. Det vi ser nu är svårt 
att tolka som annat än en ren schablonhöjning utan något vidare underlag, i tider 
när invånarna redan har en pressad ekonomi. Av den anledningen kan inte 
Sverigedemokraterna delta i beslutet. 

 

 

 

 

 

Felix Byström 

Sverigedemokraterna 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 31 januari 2024 § 29   
    
Diarienummer KS-2023/2617.602    
 

 
 

Utredning om samlokalisering av anpassad grund- och 
gymnasieskola  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

1. Utredning om samlokalisering av anpassad grund- och gymnasieskola, bilaga 1 till 
kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 29 november 2023, 
godkänns. 

2. Utredningsuppdraget som gavs i Huddinge kommuns Mål och budget 2023, 
fastställd av kommunfullmäktige den 12 december 2022, anses utfört. 

 
Sammanfattning 
Gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden och grundskolenämnden har, den 6 
december 2023 respektive 12 december 2023, hemställt hos kommunfullmäktige att 
godkänna deras utredning om samlokalisering av anpassad grund- och gymnasieskola 
samt att utredningsuppdraget i Mål och budget 2023 ska anses utfört. 
 
Utredningen visar att det inte föreligger något behov av samlokalisering för barn- och 
utbildningsförvaltningens del, men att lokalsituationen inom verksamheten i anpassad 
gymnasieskola är ansträngd, vilket behöver lösas genom att ytterligare platser tillförs. 
Utredningen föreslår därför att gymnasie- och arbetsmarknadsförvaltningen arbetar 
vidare med att hitta ytterligare alternativ till lokaler för delar av verksamheten i 
anpassad gymnasieskola – och att det arbetet görs inom ramen för kommunens 
lokalförsörjningsprocess. 
 
Av protokollsutdrag från gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden framgår att 
nämnden gett gymnasie- och arbetsmarknadsförvaltningen i uppdrag att fortsätta 
arbetet med att hitta alternativa lokaler för delar av verksamheten i anpassad 
gymnasieskola. 
 
Kommunstyrelsens förvaltning har inga invändningar mot den utredning som 
genomförts av gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden och grundskolenämnden. 
Förvaltningen föreslår därför att utredningen om samlokalisering av anpassad grund- 
och gymnasieskola godkänns och att utredningsuppdraget i Mål och budget 2023 
anses utfört. 
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Beslutet ska skickas till 
Gymnasie- och arbetsmarknadsnämnden 
Grundskolenämnden 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 31 januari 2024 § 30   
    
Diarienummer KS-2023/1517.104    
 

 
 

Hundcafé i Sjödalsparken – svar på Huddingeförslag  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Med hänvisning till kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 29 
november 2023, avslås förslaget. 

 
Sammanfattning 
Huddinge kommun mottog den 2 mars 2023 ett Huddingeförslag där det föreslås att 
det anläggs ett hundcafé med aktiviteter på en yta i Sjödalsparken där det tidigare låg 
en förskola. 
 
Kommunstyrelsens förvaltning delar förslagsställarens uppfattning om behovet av 
mötesplatser där hundar tillåts som hundcaféer och hundrastgårdar. Idag finns en 
hundrastgård i Huddinge centrum, utmed gångvägen som går från Huddinge 
stationsväg och norrut mot Huddingevägen samt en på Björnkullavägen. I kommunen 
finns även flera caféer i stadsmiljö i privat regi där hundar är tillåtna. 
 
Specifika anläggningar för hundar med den typ av verksamhet som avses i förslaget, 
bedömer förvaltningen dock inte vara lämplig på den föreslagna ytan som ligger i ett 
tätbebyggt område, eftersom sådana bör ligga minst 100 meter från bebyggelse. 
Kommunen arbetar aktivt med frågan för att få till stånd hundrastgårdar. En 
hundrastgård planeras till Mellersta Huddinge. 
 
Enligt Huddingeförslaget skulle hundcaféets verksamhet kunna drivas av LSS daglig 
verksamhet. Kommunstyrelsens förvaltning delar socialförvaltningen bedömning att 
det idag saknas förutsättningar för att utförarverksamhetens befintliga hunddagis ska 
kunna utökas till den verksamhet för hundar som föreslås. 
 
Med hänvisning till ovanstående föreslår kommunstyrelsens förvaltning att 
Huddingeförslaget avslås. 
 
Beslutet ska skickas till 
Förslagsställaren 
Servicecenter 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 31 januari 2024 § 31   
    
Diarienummer KS-2023/1032.912    
 

 
 

Uppföljande granskning av lokalförsörjningen – svar på 
revisionsskrivelse  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, 
daterat den 29 november 2023, överlämnas till kommunens revisorer som yttrande 
över revisionsrapport Uppföljande granskning av lokalförsörjningen. 

 
Sammanfattning 
KPMG har på uppdrag av Huddinge kommuns revisorer genomfört en uppföljande 
granskning av kommunens lokalförsörjning som en del av revisionsplanen för år 
2022. Syftet har varit att bedöma om kommunstyrelsen (och Huddinge 
Samhällsfastigheter AB utifrån sitt uppdrag i ägardirektivet) har åtgärdat de 
rekommendationer som lämnades vid tidigare granskningar av kommunens 
lokalförsörjning (2016, 2018 och 2020). 
 
Den sammanfattande bedömningen är att kommunen och Huddinge 
Samhällsfastigheter AB till viss del åtgärdat de rekommendationer som lämnats vid 
tidigare granskningar. Det bedöms dock att det finns delar i 
lokalförsörjningsprocessen som fortfarande kan utvecklas i syfte att göra denna 
ytterligare ändamålsenlig. 
 
Mot bakgrund av granskningen rekommenderas kommunstyrelsen och Huddinge 
Samhällsfastigheter AB att: 
- Se över roller och ansvar i lokalförsörjningsprocessen, bland annat gällande 
lokalstrateger på kommunstyrelseförvaltningen, lokalsamordnare på förvaltningarna i 
kommunen samt ansvariga personer på Huddinge Samhällsfastigheter AB i syfte att 
skapa ytterligare tydlighet och transparens vad gäller ansvaret och rollen för 
respektive funktion. 

- Säkerställa att de styrande och stödjande dokumenten som täcker 
lokalförsörjningsprocessen såsom t.ex. reglemente, delegationsordning, handlingsplan 
och lokalresursplan fullständigt harmonierar så att det inte finns några motstridigheter 
vad gäller de styrande och stödjande dokumenten. Den handlingsplan som upprättats 
behöver bli mera känd och vid behov revideras. 

- Skapa ytterligare tydlighet för alla involverade i lokalförsörjningsprocessen vilka 
grunder som finns för prioriteringar mellan lokalförsörjningsprojekt samt vilken 
ordning som skall gälla med anledning av detta. 
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- Säkerställa att de system som finns och som används, i så väl kommun som i 
Huddinge Samhällsfastigheter AB, och som berör verksamhetslokaler är kompatibla, 
så att såväl beställare som utförare har tillgång till samma information. Detta gäller 
t.ex. olika lokalförsörjningsåtgärder, underhållsplaner och underhållsåtgärder för 
respektive verksamhetslokaler. 

- Säkerställa att hyresavtal upprättas för respektive hyresobjekt och att dessa löpande 
uppdateras då förändringar på något sätt sker, så att dessa ständigt är aktuella och 
avspeglar rådande förhållanden. Detta är ett viktigt område beaktat att ny hyresperiod 
kommer att gälla från 2024. 

- Tillrättar ett nätverk för lokalstrateger och lokalsamordnare för att diskutera 
utmaningar i arbetet då det saknas ett forum för diskussion för den centrala 
lokalenheten och lokalsamordnare. 

 
Beslutet ska skickas till 
Huddinge kommuns revisorer 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 31 januari 2024 § 32   
    
Diarienummer KS-2023/2187.912    
 

 
 

Granskning av kommunens hantering av riktade statsbidrag – 
svar på revisionsskrivelse  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande, daterat den 29 november 2023, 
överlämnas till Huddinge kommuns revisorer, som svar på skrivelse rörande 
Granskning av kommunens hantering av riktade statsbidrag. 

 
Sammanfattning 
Kommunstyrelsen har fått en skrivelse med rapport rörande granskning av 
kommunens hantering av riktade statsbidrag från Huddinge kommuns revisorer för 
yttrande. 
 
Revisorernas sammanfattande bedömning utifrån granskningens syfte är att 
kommunstyrelsen och nämnderna i nuläget delvis har säkerställt att den interna 
kontrollen vad gäller hantering av riktade statsbidrag är tillfredsställande och 
tillräcklig. Bedömningen grundar sig på att det finns ett pågående arbete med att 
utveckla processen för intern kontroll och att det saknas fastställda riktlinjer eller 
rutinbeskrivningar för handläggningen av riktade statsbidrag. 
 
Utifrån granskningens resultat lämnar revisorerna fyra rekommendationer vilka 
kommunstyrelsens förhåller sig till och kommenterar under rubriken 
kommunstyrelsens synpunkter i kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande 
daterat den 29 november 2023. 
 
Beslutet ska skickas till 
Huddinge kommuns revisorer 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 31 januari 2024 § 34   
    
Diarienummer KS-2023/1074.182    
 

 
 

Verksamhetsplan för kommunstyrelsen 2024  
 
Kommunstyrelsens beslut 
1. Verksamhetsplan 2024 kommunstyrelsen godkänns med ändringen i bilagt 
ordförandeförslag. 

2. Upphandlingsplan 2024 för kommunstyrelsen godkänns. 

3. Omfördelning om 15,4 miljoner kronor från medel från reserverade medel – för 
tillkommande lokaler avseende det eftersatta underhållet och rivningar av 
exploateringsfastigheter godkänns. 

4. Omfördelning om 4,5 miljoner kronor från medel från reserverade medel – för 
tillkommande lokaler avseende programarbete godkänns. 

5. Omfördelning om 0,8 miljoner kronor från medel från reserverade medel – för 
minskad sjukfrånvaro godkänns. 

 
Sammanfattning 
Kommunstyrelsens budget, inklusive överförmyndarnämnden uppgår till 758,1 
miljoner kronor under 2024. Satsningar i årets budget har gjorts på bland annat 
fortsatt omställningsarbete, riktade medel för att intensifiera arbetet inom trygghet 
och säkerhet samt sociala hållbarhetsfrågor, lokaldemokrati och miljöprogram. 
Kommunfullmäktige har anpassar måltexterna i Mål och budget 2024 till rådande 
samhällsutmaningar. Därför har även styrelsen anpassat sina nämndmålstexter i 
planen för 2024, för att möta samma utmaningar. 
 
Tre budgetjusteringar föreslås beslutas i samband med verksamhetsplan. I Mål och 
budget tilldelades medel för kommunens exploateringsfastigheter och bostadsrätter 
som har ett betydande underhållsbehov, för vilket medel finns inom reserverade 
medel. Därför föreslås omfördelning om 15,4 miljoner kronor för detta. Se vidare 
under rubriken Lokaler i verksamhetsplan 2024. 
 
Vidare föreslås att styrelsen omfördelar 4,5 miljoner kronor från reserverade medel – 
för tillkommande lokaler till styrelsens driftsbudget i syfte att påbörja arbetet med 
utredningar, förstudier och lokalprogramarbete eftersom kommunstyrelsen ansvarar 
för arbetet. 
 
I reserverade medel finns 2 miljoner kronor för minskad sjukfrånvaro. I samband med 
beslut om verksamhetsplan föreslås omfördelning om 0,8 miljoner kronor från medel 
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från reserverade medel – för minskad sjukfrånvaro. Medlen motsvarar en resurs med 
utebliven helårseffekt. 
Styrelsens plan för intern kontroll har upprättats och ett större riskhanteringsarbete 
inför 2025 kommer påbörjas redan under våren 2024. 
 
Överläggning 
Sara Heelge Vikmång (S), Love Bergström (M), Felix Byström (SD), Cecilia Nordin 
(DP), Carl-Otto Engberg (L), Tomas Selin (C) och Christian Stulen (HP) yttrar sig i 
ärendet innan överläggningen förklaras avslutad. 
 
Love Bergström (M), Hampus Holmgren (M), Diana Molinsky (M), Cecilia Nordin 
(DP), Carl-Otto Engberg (L), Felix Byström (SD) och Martin Nigals (SD) deltar inte i 
beslutet. 
 
Propositioner 
Sara Heelge Vikmång (S) yrkar att de sista två meningarna i sista stycket på sida 5 i 
verksamhetsplan 2024 Kommunstyrelsen (bilaga 1) ändras enligt följande: 
 
Ny lydelse 
”Kommunen har ett särskilt ansvar för att bryta den så kallade lyckoparadoxen genom 
att satsa på de områden som i dag är socioekonomiskt utsatta. Genom att göra 
områdena attraktiva bidrar vi till att människor i olika livssituationer ska kunna bo 
kvar och fler vilja flytta dit.” 
 
Tidigare lydelse 
”Kommunen har ett särskilt ansvar för att den som får arbete och egen försörjning 
inte ska känna sig tvingad att flytta från ett socioekonomiskt utsatt område för att få 
en god livsmiljö. Den så kallade lyckoparadoxen ska brytas.” 
 
Nujin Alacabek (V), Tomas Selin (C) och Christian Stulen (HP) biträder Sara Heelge 
Vikmångs (S) ordförandeförslag. Tomas Selin (C) och Christian Stulen (HP) yrkar 
också bifall till förvaltningens förslag till beslut. 
 
Ordföranden frågar om kommunstyrelsen bifaller förvaltningens förslag till beslut, 
med ändringen i ordförandeförslaget, och finner att så är fallet. 
 
Protokollsanteckningar 
Nujin Alacabek (V) anmäler en protokollsanteckning som biläggs protokollet. 
 
Beslutet ska skickas till 
Akten 
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Datum: 2024-01-31 
Diarienummer: KS-2023/1074.182 

ORDFÖRANDEFÖRSLAG  
Kommunstyrelsen 

  

Ärende 34 Verksamhetsplan 2024 Kommunstyrelsen 

Förslag till beslut 

De sista två meningarna i sista stycket på sida 5 i verksamhetsplan 2024 

Kommunstyrelsen (bilaga 1) ändras enligt följande: 

Ny lydelse 

”Kommunen har ett särskilt ansvar för att bryta den så kallade 

lyckoparadoxen genom att satsa på de områden som i dag är 

socioekonomiskt utsatta. Genom att göra områdena attraktiva bidrar vi till 

att människor i olika livssituationer ska kunna bo kvar och fler vilja flytta 

dit.” 

Tidigare lydelse 

”Kommunen har ett särskilt ansvar för att den som får arbete och egen 

försörjning inte ska känna sig tvingad att flytta från ett socioekonomiskt 

utsatt område för att få en god livsmiljö. Den så kallade lyckoparadoxen ska 

brytas.” 

 

Sara Heelge Vikmång (S) 

Kommunstyrelsens ordförande 

https://sammantraden.huddinge.se/welcome-sv/namnder-styrelser/kommunstyrelsen/kommunstyrelsen/agenda/bilaga-1-ks-verksamhetsplan-2024-kommunstyrelsenpdf-21593?downloadMode=open#page=5
https://sammantraden.huddinge.se/welcome-sv/namnder-styrelser/kommunstyrelsen/kommunstyrelsen/agenda/bilaga-1-ks-verksamhetsplan-2024-kommunstyrelsenpdf-21593?downloadMode=open#page=5


 
 

Huddinge kommun 
Kommunstyrelsen 
2024-01-31 
 
 
 

 
Protokollsanteckning 

 
Ärende 34: Verksamhetsplan för kommunstyrelsen 2024 
 
Vänsterpartiet har lagt ett eget förslag till budget med andra mål, en annan finansiering 
och ett annat politiskt innehåll. Vi menar att det finns vissa saker i förslaget till 
verksamhetsplan för kommunstyrelsen som är bra. Ett exempel på det är de politiska 
reformer som Vänsterpartiet har i överenskommelse med Mittenstyret men också 
tydligare inriktning på social hållbarhet. Idén om att bryta segregationen enbart genom 
att komplettera befintligt bostadsbestånd med fler bostadsrätter är en enögd syn på 
problematiken. Segregationen går djupare än så. Det handlar inte om att komplettera 
eller byta befolkningssegment eller socialgrupper. Det handlar snarare om att ge vettiga 
levnadsförhållanden till dem som redan bor i dessa områden. Samma effekt som man 
vill uppnå genom att bygga bostadsrätter i hyresrättstäta områden kan man uppnå 
genom att komplettera bostadsrättstäta områden med fler hyresrätter med rimliga hyror. 
Segregationen ska brytas från båda håll. För att komma åt segregationen måste man 
komma åt dess orsaker.  
 
Vi vänder oss mot att man i verksamhetsplanen har ett omfattande stycke som handlar 
om effektiviseringar. När det gäller dessa effektiviseringar ser Vänsterpartiet en 
överhängande risk att det i praktiken kommer bli fråga om besparingar som drabbar 
verksamheterna. Vi är medvetna om att Mittenstyret gör en annan bedömning men 
detta är vår farhåga och även det facit vi sett från tidigare effektiviseringsprojekt. Vi 
menar att Huddinges välfärd måste få kosta och att om saker kan göras smidigare är 
det naturligtvis bra, men det får inte drabba verksamheten, personalen eller dem som 
tar del av kommunens välfärdstjänster.  
 
Ordförandeförslaget som utgjorde en ändring av en formulering i verksamhetsplanen 
gällande det som Mittenstyret väljer att benämna som ”lyckoparadoxen” är ett bra 
förtydligande och det som Vänsterpartiet velat framhäva. Det är viktigt att människor 
som bor i socioekonomiskt utsatta områden beskrivs som arbetslösa eller inte är 
benägna till att försörja sig själva och att man endast bor därav den anledningen. 
Problemen som finns här är ofta knutna till den segregerande politik som har förts fram 
till nu och det faktum att dessa områden har varit politisk eftersatta, men också bristen 
på en jämlik ekonomiskt politik och integration. Den tidigare skrivningen implicerade i 
princip att folk inte väljer att bo i eller flytta till kommunens socioekonomiskt utsatta 
områden utan hamnar där för att de saknar valmöjligheter. Den bilden stämmer inte 
med den bild Vänsterpartiet har och vi menar att formuleringen i ordförandeförslaget 
därför är bra. Vi vill ha ett Huddinge för alla, utan segregation och rasism, för oss är det 
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viktiga steg på vägen mot social hållbarhet. 
 
Vi ställer oss också frågande till formuleringen i verksamhetsplanen för 
kommunstyrelsen gällande balansen mellan privata och kommunala utövare. Även om 
det är en förbättring sedan den borgerliga minoritetskoalitionens tid så är det fortfarande 
inte en skrivning som Vänsterpartiet menar är tydlig. Skrivningen innebär i praktiken att 
Mittenstyret är nöjda med den nuvarande fördelningen mellan privata och kommunala 
utövare. Denna fördelning är i grunden en konsekvens av den tidigare borgerliga 
koalitionens politik. Kommunen bör ha större rådighet över den verksamhet som 
finansieras med skattepengar. Det får vi genom att ordna en större andel av 
verksamheten i kommunal regi. Tidigare har det från den borgerliga 
minoritetskoalitionen funnits en ideologisk inriktning som inneburit en bristande rådighet 
och insyn från kommunens sida. Vi uppfattar inte att Mittenstyret lider av dessa 
ideologiska skygglappar. Därför borde en formulering om att behålla den nuvarande 
balansen tydliggöras eller inte finnas med alls i verksamhetsplanen till dess att det är 
möjligt att göra det. Det blir i praktiken ett sätt att sänka ambitionsnivån och inte beskriva 
vad exakt det är man vill göra. 
 
 
Nujin Alacabek (V)  Robert Forsman (V) 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 31 januari 2024 § 35   
    
Diarienummer KS-2023/2719.191    
 

 
 

Beslut om undantag enligt §13 Allmänna bestämmelser (AB), 
Bilaga J och PAN, angående dygnsvila och förläggning av 
arbetstid  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Undantag från Allmänna bestämmelser (AB) § 13 i enlighet med Bilaga J och PAN 
för arbetsställe 94504 inom enhet personlig assistans 1, socialförvaltningen godkänns. 

 
Sammanfattning 
Socialförvaltningen ser behov av beslut om undantag för en assistansgrupp om sex 
medarbetare som arbetar med en specifik brukare, arbetsställe 94504, gällande 
förändringar av arbetstidsregler som träder i kraft den 1 februari 2024. 
 
Förändringen innebär att den sammanlagda arbetstiden i kombination med jour inte 
får överstiga 20 timmar under en under en period om 24 timmar. 
 
Undantag kan göras från den nya arbetstidsregeln om det föreligger risk för att 
brukarens hälsa försämras. Undantaget innebär att den sammanlagda arbetstiden i 
kombination med jour kan uppgå till 24 timmar. 
 
Kommunstyrelsen fattar beslut om undantag som gäller ett kalenderår i taget. Beslutet 
rapporteras in till arbetstidsnämnd som är utsedd av Sveriges kommuner och regioner 
och centrala fackliga parter. Arbetstidsnämnden kan överpröva beslutet. 
 
Innan beslut om undantag fattas ska förhandling enligt medbestämmande lagen och 
risk och konsekvensanalys genomföras. Det har genomförts med Kommunal som inte 
hade något att erinra. 
 
Bedömningen om undantag grundar sig på att brukarens psykiska och fysiska 
hälsotillstånd kommer att påverkas negativt på grund av att arbetstidsförändringen 
kommer innebära fler personalbyten för brukaren. Medarbetarnas psykosociala 
arbetsmiljö blir mer påfrestande, som ett led i att brukarens hälsotillstånd försämras. 
 
Beslutet ska skickas till 
Socialförvaltningen 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 31 januari 2024 § 36   
    
Diarienummer KS-2023/2590.111    
 

 
 

Delgivningsmottagare för kommunstyrelsen  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Samtliga registratorer på kommunstyrelsens förvaltning utses till behöriga 
delgivningsmottagare för kommunstyrelsen. 

 
Sammanfattning 
När dokument, dom, beslut eller annan information ska delges styrelsen/nämnderna 
krävs i vissa fall en bekräftelse att handlingen har tagits emot. Enligt Gemensamt 
reglemente för styrelse och nämnder i Huddinge kommun (HKF 9010) är 
ordföranden, förvaltningschef och styrelsens/nämndernas sekreterare eller annan 
anställd som styrelsen/nämnderna beslutar behöriga delgivningsmottagare. 
 
För att uppnå en mer effektiv hantering av mottagna handlingar föreslår 
kommunstyrelsens förvaltning att samtliga registratorer på förvaltningen utses till 
behöriga delgivningsmottagare för kommunstyrelsen. 
 
Beslutet ska skickas till 
Kommunregistrator 

  



 

KOMMUNSTYRELSEN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
  SIDA 
  61 (67) 

 

 

Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur 
    

 

 
 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 31 januari 2024 § 37   
    
Diarienummer KS-2024/8.901    
 

 
 

Valärenden  
 
Kommunstyrelsens beslut 
1. Kommunstyrelsen entledigar Love Bergström (M) från uppdraget som ersättare i 
kommunstyrelsens arbetsutskott från och med den 6 februari 2024. 

2. Kommunstyrelsen utser Love Bergström (M) till uppdraget som ledamot i 
kommunstyrelsens arbetsutskott från och med den 6 februari 2024 till och med den 
31 december 2026. 

3. Kommunstyrelsen utser Hampus Holmgren (M) till uppdraget som ersättare i 
kommunstyrelsens arbetsutskott från och med den 6 februari 2024 till och med den 
31 december 2026. 

4. Kommunstyrelsen utser Hampus Holmgren (M) till uppdraget som ersättare i 
kommunstyrelsens samhällsbyggnadsutskott från och med den 6 februari 2024 till 
och med den 31 december 2026. 

5. Kommunstyrelsen utser Angelica Bergholtz som ombud och Anna Tengelin Skoog 
som ersättare till uppdraget som Huddinge kommuns ombud på 2024 års 
föreningsstämma i Samverkan i Huddinge. 

 
Sammanfattning 
Kommunstyrelsen ska besluta om avsägelser och nomineringar sammanställda i 
förvaltningens val-PM daterat den 12 oktober 2023 och reviderat den 31 januari 2024. 

  



 

KOMMUNSTYRELSEN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
  SIDA 
  62 (67) 

 

 

Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur 
    

 

 
 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 31 januari 2024 § 38   
    
Diarienummer KS-2023/2643.111    
 

 
 

Anmälan av delegationsbeslut  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Redovisning av de delegationsbeslut som förtecknats i bilagorna 1-3 till 
kommunstyrelsens förvaltnings tjänsteutlåtande daterat den 9 januari 2024 godkänns. 

 
Sammanfattning 
Kommunstyrelsen har överlåtit sin beslutanderätt till utskott, ordförande och 
tjänstemän i enlighet med kommunstyrelsens delegationsordning. Dessa beslut ska 
redovisas till kommunstyrelsen. 
 
Överläggning 
Sara Heelge Vikmång (S) och Love Bergström (M) yttrar sig i ärendet innan 
överläggningen förklaras avslutad. 
 
Protokollsanteckningar 
Love Bergström (M) anmäler en protokollsanteckning som biläggs protokollet. 

  



1 (2) 
 

 

 

Datum: 2024-01-31 
Diarienummer: Dnr 

PROTOKOLLSANTECKNING 
Kommunstyrelsen 

 

Ärende 38 Anmälan av delegationsbeslut till 
kommunstyrelsens sammanträde 31 januari 2024 

Moderaterna hade gärna sett ett annat remissvar och beslut än beslutet fattat 

av kommunstyrelsens ordförande Sara Helge Vikmång (KS-2023/2425). 

Moderaterna anser att det är olyckligt att Socialdemokraterna fortsätter att 

agera undfallande och alltför försiktigt när det kommer till arbetet med att 

motverka gängen och deras närvaro i offentliga verksamheter.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 



 

KOMMUNSTYRELSEN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
  SIDA 
  63 (67) 

 

 

Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur 
    

 

 
 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 31 januari 2024 § 39   
    
Diarienummer KS-2023/2587.902    
 

 
 

Meddelanden  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen noterar redovisningen av de meddelanden som förtecknats i 
kommunstyrelsens förvaltnings PM daterat den 17 november 2023 till protokollet. 

 
Sammanfattning 
Kommunstyrelsen redovisas meddelanden sammanställda i förvaltningens PM daterat 
den 17 november 2023. 

  



 

KOMMUNSTYRELSEN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
  SIDA 
  64 (67) 

 

 

Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur 
    

 

 
 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 31 januari 2024 § 40   
    
    
 

 
 

Övriga frågor  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsens noterar till protokollet att inga övriga frågor ställs. 

  



 

KOMMUNSTYRELSEN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
  SIDA 
  65 (67) 

 

 

Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur 
    

 

 
 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 31 januari 2024 § 41   
    
Diarienummer KS-2024/20.181    
 

 
 

Bokslutskommuniké för 2023  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen om bokslutskommuniké för 2023 till 
protokollet. 

 
Sammanfattning 
Petra Asplund Eriksson, ekonomidirektör, informerar kommunstyrelsen om 
bokslutskommuniké för 2023. 

 
Överläggning 
Sara Heelge Vikmång (S) och Petra Asplund Eriksson (ekonomidirektör) yttrar sig i 
ärendet innan överläggningen förklaras avslutad. 

  



 

KOMMUNSTYRELSEN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
  SIDA 
  66 (67) 

 

 

Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur 
    

 

 
 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 31 januari 2024 § 42   
    
    
 

 
 

Information om IT-säkerhet och IT-attacker  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen om IT-säkerhet och IT-attacker till 
protokollet. 

 
Sammanfattning 
Anna Gärdin, framtidsdirektör, Pär Norberg, sektionschef och Thomas Odhelius, 
sektionschef informerar kommunstyrelsen om IT-säkerhet och IT-attacker. 

 
Överläggning 
Sara Heelge Vikmång (S), Martin Nigals (SD), Carl-Otto Engberg (L), Yossi Sigal 
(S), Martina Nyman (L), Anna Gärdin (framtidsdirektör), Pär Norberg (sektionschef) 
och Thomas Odhelius (sektionschef) yttrar sig i ärendet innan överläggningen 
förklaras avslutad. 

  



 

KOMMUNSTYRELSEN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
  SIDA 
  67 (67) 

 

 

Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur 
    

 

 
 Sammanträdesdatum Paragraf  
Kommunstyrelsen 31 januari 2024 § 43   
    
Diarienummer KS-2024/186.902    
 

 
 

Nämndinitiativ från Vänsterpartiet om anmälningsplikt  
 
Kommunstyrelsens beslut 
Nämndinitiativet bordläggs. 

 
Sammanfattning 
Nujin Alacabek (V) anmäler ett nämndinitiativ som biläggs protokollet. 
 
Överläggning 
Sara Heelge Vikmång (S) och Nujin Alacabek (V) yttrar sig i ärendet innan 
överläggningen förklaras avslutad. 
 
Propositioner 
Sara Heelge Vikmång (S) yrkar att nämndinitiativet bordläggs. 

 
 



Huddinge Kommun 
Kommunstyrelsen 
2024-01-31 

 
 
 

 

 

Nämndinitiativ till kommunstyrelsen 

 

I Tidöavtalet står det att det ska lämnas förslag till en ordning med “anmälningsplikt 

mellan Polisen och myndigheter som antas komma i kontakt med personer som 

befinner sig illegalt i landet”. Det beskrivs hur kommuner och myndigheter ska vara 

skyldiga att informera Migrationsverket om papperslösa i syfte att försvåra 

möjligheten att leva i landet utan tillstånd.  

 

Dessa formuleringar har många fackförbund och civilsamhällesorganisationer 

reagerat på. Välfärdsanställdas uppgift är att ge personer utbildning, vård, omsorg 

och socialt stöd utifrån behov. Enligt t.ex. barnkonventionen har alla barn rätt till 

utbildning, lek och en meningsfull fritid. Alla människor har rätt till vård som inte kan 

anstå, oavsett legal status och rätt till nödbistånd från socialtjänsten.  

 

Det finns stora risker för liv och hälsa med anmälningsplikt inom välfärden. De 

människor som lever som papperslösa i Sverige kommer på grund av rädsla att avstå 

från att söka nödvändig vård, nödbistånd från socialtjänsten eller till och med 

pedagogisk verksamhet för barn. Det finns till exempel särskilda farhågor kring 

våldsutsatthet för kvinnor där socialtjänsten kan göra viktiga insatser.  

 

Kommunstyrelsen bör därför, precis som kommunstyrelsen i Malmö stad, tillskriva 

regeringen, om vikten av att inte införa informationsplikt eller anmälningsplikt i 

kommunal verksamhet. Även om det finns en skrivning i Tidöavtalet om att 

anmälningsplikt skulle kunna strida om ömmande värden, till exempel i sjukvården, 

finns det ingen som helst garanti för att förskola, skola eller socialtjänst kommer att 

omfattas av dessa.  

 



Det är av vikt att som kommunala politiska företrädare agera i tid innan beslut, för att 

påvisa de stora konsekvenserna förslaget skulle innebära i den kommunala 

verksamheten.  

 

Vänsterpartiet föreslår därför 

 

• att kommunstyrelsen tillskriver regeringen om att anmälningsplikt inte bör 

införas i kommunal verksamhet. Särskilt inte gällande pedagogisk verksamhet, 

fritidsverksamhet, kulturell verksamhet för barn och unga eller socialtjänsten. 

 

 

Nujin Alacabek                       Robert Forsman 
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